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Innledning 
I dette dokumentet er innspillene som har kommet inn i forbindelse med høring av 
planprogram for E6 Korporalsbrua – Gyllan. Innspill er kommet via Altinn og e-post til 
Norconsult/Nye Veier. Kopi av innspillene legges ved sammenstillingen. Det vil ikke bli gitt 
egne skriftlige tilbakemeldinger på innspill/merknader, selv om det spesifikt bes om det fra 
noen.  
 
Det er en egen tabell for innspill fra statlige og fylkeskommunale innspill, en tabell for innspill 
fra kommunale myndigheter og en tabell fra organisasjoner og private parter. 
 
Innspill til planprogrammet vil inngå videre i arbeidet med reguleringsplan for den aktuelle 
strekningen. 
 
For å lette oversikten, er det gitt en egen fargekode på merknadene ift. hvordan prosjektet 
forholder seg til dem på det tidspunktet planprogrammet sendes over til Midtre Gauldal og 
Melhus kommune.  
 
 Tas til følge, eller til orientering Innspill som tas til følge eller som oppfattes som 

informasjon er markert med grønt. 
 Tas delvis til følge Innspill som tas delvis til følge eller som vurderes 

nærmere i videre planarbeid er gitt gul farge. 
 Tas ikke til følge Når et innspill er markert med rødt foreslås det 

løsninger som Nye Veier ikke vurderer som 
hensiktsmessig å gå videre med.  
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1 MERKNADER VED OPPSTART PLANVARSEL (FRIST 03.02.2023) 

1.1 Statlige og fylkeskommunale myndigheter 
Det er oppsummert 10 innspill fra statlige og fylkeskommunale myndigheter. 

Avsender  Innspill  Tilbakemelding 
1. Bane NOR 

 
Dato: 27.01.2023 
 

 
Merknader 

  
 

1. Rammebetingelsene for jernbanen er i endring. Det kan derfor være vanskelig å 
forutse hvilke behov som kan oppstå. Bane NOR er avhengig av å ha tilstrekkelig 
areal langs jernbanen for å kunne drifte, vedlikeholde og utvikle den, dette må 
hensyntas i planarbeidet. 

 Tas til orientering 

2. I silingsrapporten for E6 Korporalsbrua-Gyllan, kapittel 4.5.7 (traséalternativ 1), er 
det lagt opp til at anleggstrafikk kan gå over eksisterende planovergang Frøseth 
(Rørosbanen km 508,753). Av hensyn til sikkerhet er  
Bane NOR i utgangspunktet negativ til en slik løsning. Når det gjelder alternativ 2, 
viser Bane NOR til at «Anleggstrafikken vil benytte en smal lokalvei langs 
jernbanen fram til ny bru over Gaula står ferdig.» Dersom det dreier seg om 
lokalveien fra Håggåbrua og nordover på vestsiden av Gaula,  
anser Bane NOR det som uakseptabelt med hensyn til sikkerhet, drift og 
vedlikehold av banen, og anbefaler Nye Veier om å ta kontakt så raskt som mulig 
for å diskutere dette. 

 Det vil bli tatt kontakt med Bane NOR i oppstartfasen av reguleringsplanarbeidet for 
å avklare disse forholdene nærmere. 

3. Det er viktig at tiltakshaver utreder om det planlagte tiltaket kan utsette jernbanen 
for økt fare for flom-, erosjons- og skredskader. Eventuelle nødvendige 
risikoreduserende tiltak må beskrives og det må sannsynliggjøres at de er 
gjennomførbare. Det må unngås at jernbanen utsettes for økt fare for skader og 
ulemper som følge av tiltaket. 

 Dette vil utredet som en del av reguleringsplanarbeidet, og inngå i ROS-analysen. 

4. Tiltakshaver må utrede hvordan det planlagte tiltaket kan påvirke vilt og bufes 
trekkveier og oppholdsområder, samt konsekvensene dette kan få for jernbanen. 
Det planlagte tiltaket må ikke føre til økt sannsynlighet for påkjørsel av vilt/bufe på 
jernbanen. 

 Utredes gjennom reguleringsplanarbeidet i samarbeid med Bane NOR 

5. Anleggsperioden for ny E6 må ikke begrense fremkommelighet og sikkerhet på 
jernbanen. Dette gjelder også adkomsten til banen med ikke skinnegående 
kjøretøy/maskiner. Bane NOR kan ikke tillate virksomhet som kan forårsake 
rystelser eller på annen måte påvirke jernbanens anlegg eller fremkommelighet. 

 Tas til etterretning 

6. Dersom det skulle vise seg at arbeidene betinger perioder med stopp i togtrafikken 
eller saktekjøring, er det viktig at arbeidene legges til perioder hvor Bane NOR selv 
har planlagt sportilgang og arbeider på samme strekning. Prosjektet må følge Bane 
NORs egen prosess for innmelding av arbeider som påvirker togtrafikken (stans, 
begrenset trafikk). 

 Dette vil være spesielt aktuelt ved kryssing av bru over Gaula og jernbanen nord for 
tunnelen. Temaet vil bli tatt opp som en sak med Bane NOR i oppstartfasen av 
reguleringsplanarbeidet. 

7. Ovennevnte er ikke utfyllende. Bane NOR har en rekke krav til planlegging i 
nærheten av jernbanen. Informasjon om disse finnes i Bane NORs veileder for 
nasjonale interesser i arealplanlegging og i det tekniske regelverket. Bane NOR 
forventer at forslagstiller setter seg inn i dette materialet før det  
utarbeides forslag til reguleringsplan. 

 Tas til orientering 

8. Bane NOR har gode erfaringer med jevnlige dialogmøter med Nye Veier, og vi 
anbefaler at det også gjennomføres slike møter framover i denne saken. 

 Vi støtter denne anbefalingen, og legger opp til tett samarbeid med Bane NOR i 
reguleringsplanfasen. 
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2. Direktoratet for 
mineralforvaltning 
(DMF) 
 
Dato: 03.02.2023 

Merknader   

1. Det varslede planområdet berører flere sand- og grusressurser som er registrert i 
Norges geologiske undersøkelse (NGU) sin grus- og pukkdatabase. Disse 
forekomstene er vurdert til å ha varierende lokal betydning som byggeråstoff eller 
forekomst der NGU ikke har foretatt noen vurdering. Planområdet berører i tillegg 
en metallforekomst registrert i NGU sin mineralressursdatabase som ikke er 
beskrevet eller vurdert. 

 Tas til orientering. 

2. Utbygging av ny vei kan påvirke tilgjengeligheten til de mineralske forekomstene. Vi 
registrerer at mineralressurser er omtalt som et av temaene som skal utredes, inn 
under tema naturressurser og ikke-prissatte konsekvenser. Det er viktig at det i 
konsekvensutredningen fremgår konkret hvordan påvirkningen på 
mineralressursene, er vurdert, i tillegg til eventuelle avbøtende tiltak. For 
forekomstene som mangler vurdering, er det spesielt viktig å kontakte NGU for å 
innhente kunnskap. Forekomster som ikke er vurdert kan inneholde viktige 
ressurser. Det er derfor viktig at disse vurderes nærmere for å ha et grunnlag for 
hvilken vekting de skal gis i konsekvensvurderingen. 

 NGU vil bli kontaktet i forbindelse med reguleringsplanarbeidet, og utredning av 
konsekvenser for temaet naturressurser. 

3. Planen berører flere registrerte uttak ifølge DMF sitt uttaksregister. Furukollen og 
Olaplassen er avsatt til steinbrudd og masseuttak i reguleringsplan vedtatt i 2019. 
Uttaket Olaplassen fikk tildelt driftskonsesjon av DMF 06.12.2021. Furukollen har i 
dag ikke registrert aktivitet og Kvasshyllan masseuttak er nedlagt og tatt i bruk til 
andre formål. 

 Tas til orientering. 

4.  Planprogrammet har ikke beskrevet hvordan hensyn til masseuttak i drift skal 
ivaretas i planarbeidet. Det må komme fram om, og eventuelt hvordan, planen vil 
legge begrensninger for uttakene, gjenstående reserver og mulighetene for 
fremtidig utvidelse av uttak. Hvis det kommer fram at planen påvirker muligheten for 
drift innenfor konsesjonsområdet til uttaket Olaplassen, forventer DMF at 
verdigrunnlaget i uttaket blir konsekvensutredet blant de prissatte konsekvensene. 
DMF vil her anbefale dialog med tiltakshaver ved etablert steinbrudd for god 
datautveksling, og for å finne grunnlag for både videre drift og vegutbygging. 
Dersom det likevel planlegges for tiltak  
som påvirker muligheten for drift i etablerte eller regulerte uttak må det vurderes 
avbøtende tiltak. 

 Dette vil bli vurdert i forbindelse med utredning av konsekvenser for temaet 
naturressurser. 

5. Tunnelgjennomføring genererer betydelige mengder overskuddsmasse. DMF 
opptatt av at massene som tas ut bør utnyttes til egnede formål fremfor å 
deponeres. Det opplyses under punkt 9.8 i planprogrammet at det skal vurderes et 
samarbeid med tilgrensede prosjekter, slik at massene kan utnyttes optimalt. Dette 
bør fremgå av en masseforvaltningsplan. Det bør sorteres mellom masser som kan 
brukes til fyllinger og masser av kvalitet som kan brukes til som byggeråstoff. For å 
sikre god ressursutnyttelse er det viktig at det vurderes konkret hvordan 
overskuddsmassene sikres utnyttelse. Dette bør gjøres ved at planen setter av 
egne arealer til mellomlager og prosessering av masser. 

 Lagring og bruk av overskuddsmasser vil bli et sentralt tema i forbindelse med 
reguleringsplanleggingen. Det vil, i samråd med berørte kommuner, bli sett på 
muligheten for samfunnsnyttig bruk av overskuddsmassene fra prosjektet. Egnete 
arealer for mellomlagring vil bli vurdert, og evt lagt inn i reguleringsplanen. Jfr. 
Planprogrammet pkt. 9.8. 

 3. Direktoratet for 
samfunnssikkerh
et og beredskap 
(DSB) 

  
Dato: 23.12.2022 

 
Merknader 

  
 

 1.  DSB har på bakgrunn av kapasitet sendt et generelt svar, og viser til at det er 
Statsforvalteren som skal følge opp at hensynet til samfunnssikkerhet er ivaretatt i  
plansaker. DSB påpeker at de har innsigelseskompetanse i plansaker som berører 
følgende områder:  
• Virksomheter som håndterer farlige stoffer herunder storulykkevirksomheter 
• Transport av farlig gods 
• Brannsikkerhet herunder tuneller og underjordiske anlegg 
• Tilfluktsrom (sivilforsvarsdistriktene) 
 

 Tas til orientering 
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Siden Statsforvalteren har et overordnet ansvar for å følge opp samfunnssikkerhet i 
planer, vil også disse områdene kunne inngå som en del av Statsforvalterens 
oppfølging. DSB samarbeider med Statsforvalteren og vil gi faglig innspill til 
Statsforvalteren dersom det er nødvendig. 

 2. Hvis det likevel er behov for direkte involvering av DSB i plansaken, bes det om at  
høringen sendes inn til DSB på nytt med tydelig angivelse av hvilket forhold det bes 
om DSBs uttalelse til. Dersom plansaken gjelder areal knyttet til etablert 
storulykkevirksomhet eller areal hvor det planlegges etablering av anlegg som 
sikkert eller muligens vil bli storulykkeanlegg, bes det også om at høringen sendes 
DSB på nytt. Det må fremgå av oversendelsen at saken gjelder plansak knyttet til 
anlegg omfattet av storulykkeforskriften. 

 Dette vil bli vurdert i forbindelse med utsendelse av reguleringsplanen på høring. 

 3. Det vises til www.dsb.no/ for DSBs veileder om samfunnssikkerhet i kommunens  
arealplanlegging og veileder om sikkerheten rundt storulykkevirksomheter. 

 Tas til orientering. 

 4. Forsvarsbygg 
  

Dato: 01.02.2023 

 
Merknader 

  
 

1. Forsvarsbygg uttaler seg på vegne av forsvarssektoren i saker etter plan- og 
bygningsloven, og er gitt innsigelsesrett for å ivareta Forsvarets interesser. 
Forsvarsbygg har på nåværende tidspunkt ingen konkrete innspill til 
planprogrammet, men imøteser endelig planforslag til gjennomsyn når det er klart. 

 Tas til orientering. 

 5. Mattilsynet 
 
Dato: 31.01.2023 

 
Merknader 

  

1. Drikkevann   

1.a Mattilsynet forventer at eksisterende drikkevannskilder og vanntilsigsområder blir 
kartlagt. Eventuelle konflikter må løses slik at man unngår forurensende tilsig til 
drikkevannskilder. 

 Kartlegging av drikkevannskilder vil bli utført som en del av reguleringsplanarbeidet. 
Tiltakshaver vil ha ansvaret for å løse evt. konflikter med eks. drikkevannskilder. 

1.b Eksisterende infrastruktur (distribusjonssystem) for drikkevann må kartlegges. Krav 
til byggeavstand til drikkevannsledninger og andre installasjoner knyttet til 
drikkevann må overholdes.  
Alternativt må nødvendige tiltak iverksettes for å sikre at vannverkseier fortsatt har 
tilgang til sin infrastruktur. 

 Eksisterende vannledningsnett vil bli kartlagt i forbindelse med 
reguleringsplanarbeidet, og det vil bli utarbeidet en overordnet VA-plan. Jfr. kap. 9.6 i 
planprogrammet. 

1.c Helhetlig forvaltning av vannmiljø og teknisk infrastruktur må ses i sammenheng. 
Det betyr at konsekvenser for tilstøtende arealer utenfor planområdet også må tas 
med i vurderingene. Mattilsynet viser til at det skal utarbeides en VAO – plan for å 
ivareta dette, og anser dette som positivt. 

 Tas til orientering. 

2. Plantehelse   

2.a Mattilsynet forventer at det gjennomføres en kartlegging når det gjelder floghavre 
og andre planteskadegjørere. Ut fra kartleggingen forventes det at det etableres 
nødvendige rutiner for å redusere faren for spredning av disse. I tillegg til floghavre, 
ringråte, PCN mm., er Phytophthora en skadegjører som det er viktig å kartlegge. 

 Det vil bli utført en egen kartlegging av planteskadegjørere i forbindelse med 
reguleringsplanarbeidet. 

2.b Mattilsynet har ikke fastsatt krav til tiltak mot spredning av de Phytophthora - artene 
i Trøndelag som ikke er forskriftsfestet. Naturmangfoldloven sier at det ikke lov å 
spre invaderende Phytophthora - arter. Vi kan opplyse om at utbyggere har en 
aktsomhetsplikt for å unngå å spre Phytophthora. Matloven § 18 sier at enhver skal 
utvise nødvendig aktsomhet, slik at det ikke oppstår fare for utvikling og spredning 
av planteskadegjørere. Tiltak mot spredning bør derfor gjennomføres der det anses 
som nødvendig. 

 Tas til etterretning. 

2.c Det er vanlig at gråor kan ha skader i barken. Det er utrolig vanskelig, nesten 
umulig, å påvise Phytophthora i jordprøve. Hvis gråora har skade i barken, 
blødende sår eller lignende, kan man ta planteprøve. I Norge er det NIBIO som har 
fagkompetanse på undersøkelser av Phytophthora. 

 Tas til orientering. 

http://www.dsb.no/
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3. Fiskehelse   

3.a Det er en særlig aktsomhetsplikt med tanke på å forebygge og forhindre risiko for 
spredning av smittsomme sykdommer på dyr, herunder akvatiske dyr. Mattilsynet 
forventer at der det er relevant (ut fra en risikovurdering / kartlegging) gjennomføres 
tiltak for å forebygge overføring av kjent og ukjent smitte til vassdrag. Særlig aktuelt 
er overføring av Gyrodactylus salaris mellom vassdrag. Parasitten vil kunne 
overleve en tid i fuktig miljø uten at det er fisk til stede. 

- Det kan for eksempel være vask og desinfeksjon av anleggsmaskiner og 
annet utstyr før det benyttes i og nært vassdrag. 

- Det er ikke tillatt å flytte masser direkte mellom vassdrag. 
- Maskiner og utstyr som er brukt i ferskvann eller sjøvann skal være tørket 

før de benyttes i andre vassdrag. 

 Tas til etterretning. 

4. Dyrevelferd   

4.a Mattilsynet påpeker at det er viktig med en god håndtering av viltkrysninger. Det er 
viktig at man klarer å opprettholde mest mulig eksisterende trekkruter for vilt for å 
unngå unødvendige belastninger. Annen nødvendig sikring må i tillegg vurderes, 
for eksempel gjerde.  
Mattilsynet viser til Lov om dyrevelferd §§ 1-3. Spesielt § 3. Generelt om 
behandling av dyr - «….., og beskyttes mot fare for unødige  
påkjenninger og belastninger». 

 Dette vil bli utredet i forbindelse med reguleringsplanarbeidet. Jfr. Planprogrammet 
kap. 8.2.3 

4.b Tiltak i lakseførende vassdrag må gjennomføres så skånsomt som mulig / 
dyrevelferdsmessig forsvarlig for ikke å forstyrre fisken i elva. Det innebærer at 
tiltaket bør gjøres utenom typisk vandringssesong. 

 Tas til etterretning 

5. Vannmiljø   

5.a Forurensende avrenning til vannmiljøet vil kunne få direkte eller indirekte 
konsekvenser for blant annet drikkevann, enten som akutt eller akkumulert 
forurensning. Det er derfor viktig å tenke på hva slags masser man bruker i og i 
nærheten av vassdrag / vannforekomster, slik at disse ikke kan avgi tungmetaller 
eller andre giftige stoffer til vannforekomster. 
Avhengig av type bergart som benyttes kan ulike tungmetaller løses ut. Dette 
avhenger av blant annet av pH, utfyllingsmengde og vannføring. 

 Tas til etterretning 

5.b Det kan oppstå lokale miljøvirkninger ved bruk av «sprengstein» i og i nærheten av 
vassdrag. Rester av sprengstoff (særlig nitrat og ammonium) kan finnes i 
sprengsteinen.  
Økt forekomst av partikler kan også forekomme. 
Forebyggende tiltak her kan være å vaske steinen først, unngå bløte bergarter og 
bergarter som gir sur avrenning. 

 Tas til etterretning 

 
6. Norges 
vassdrags- og 
energidirektorat 
(NVE) 
 
Dato: 03.02.2023 

 
Merknader 

  

 
1. 

 
Allmenne interesser i og langs vassdrag 

  

1.a NVE viser til at i silingsrapporten vurderes alternativ 2 som et vesentlig bedre 
alternativ mht. naturmangfold sammenliknet med alternativ 1. Krysset vest for 
Støren gjør at det meste av inngrep ved Støren mht. laks og vegetasjon unngås.  
Ved alternativ 2 vil etablering av bru over Gaula ved Håggån (delområde 8) er 
derimot et usikkerhetsmoment da det finnes registrerte gyteområder for laks både 
rett opp- og nedstrøms foreslått krysningspunkt. Dette må utredes nærmere. 

 Dette vil bli uredet i forbindelse med reguleringsplanarbeidet. Jfr. Planprogrammet 
kap. 8.2.3 
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1.b Ved Håggån vil også bru spenne over en elveør og sone med fin kantskog langs 
Gaula.  
Ifølge planprogrammet side 25 vil det i forbindelse med planarbeidet bli utarbeidet 
et arealregnskap for vassdragsmiljø som gir oversikt over inngrep i elvetilknyttet 
natur som følge av planlagte vegutbygging (oppfølging av samla belastning-
prosjektet som startet opp ifm. Statsforvalterens innsigelse til reguleringsplanen 
Prestteigen – Gyllan sommeren 2020). NVE mener dette er positivt. 

 Tas til orientering. 

 
2. 

 
Overskuddsmasser/behov for deponier 

  

2.a NVE viser til at prosjektet legger opp til mye overskuddsmasser, spesielt i 
forbindelse med masseutdriving ifm. tunnel gjennom Mannsfjellet, og at 
reguleringsplanen, i ifølge planprogrammet kap. 4 «Beskrivelse av planområdet»,  
vil inkludere nødvendig areal til massehåndtering. NVE viser også til at temaet 
omtales i planprogrammet delkapittel 9.8 om «Massehåndtering,  
riggområder og anleggsgjennomføring», om at masse som ikke brukes til 
vegbygging benyttes til arrondering av terreng, tilbakeføring av jordbruksareal o.l, 
og at det i samme delkapittel er uttalt at masseoptimalisering også må sees på i en 
større regional sammenheng. 
 
NVE påpeker at det er sentralt at Nye Veier har kontroll på massebalansen. 
Dersom det er masseoverskudd i prosjektet som helhet forutsetter NVE at Nye 
Veier tar kontroll over masseproblematikken og selv regulerer områder til 
(midlertidige) deponier i arealer som ikke er særlig konfliktfylte (raviner/bekkedaler 
etc, jfr. NVEs uttalelse ifm. høring og offentlig ettersyn til detaljregulering for 
parsellen Prestteigen-Gyllan september 2020). 
 

 Tas til etterretning. 

 
3. 

 
Geoteknikk 

  

 NVE forutsetter at geoteknikken er avklart når planforslaget ligger ute til offentlig 
ettersyn. Dersom det er nødvendig med nye grunnboringer og geotekniske notater i 
tillegg til de vurderinger som er gjort av NV og SVV forutsetter vi også at det er 
gjennomført uavhengig kvalitetssikring av geoteknikken når planforslaget er 
komplett og sendes på høring og legges ut til offentlig ettersyn. Vi anbefaler at NVE 
veileder 1/2019 Sikkerhet mot kvikkleireskred blir benyttet så langt som nødvendig 
for å avklare og dokumentere fare for områdeskred av kvikkleire. 

 Tas til etterretning. 

 
4. 

 
Flomfare 

  

4.a Sokna og Gaula har liten naturlig selvregulering, og flommer kan være store og 
plutselige. I forbindelse med gjeldende reguleringsplan for E6 Korporalsbrua – 
Pressteigen i 2017 og for planarbeidet Prestteigen – Gyllan, ble det utarbeidet 
hydrologirapporter. Ut ifra planprogrammet (side 28) skal disse rapportene 
oppdateres som en del av dette planarbeidet, og det skal utarbeides nye 
flomberegninger, vannlinjeberegninger og flomsonekartlegging for Sokna og Gaula. 

 Tas til orientering. 

4.b Tilstrekkelig sikkerhet mot flom (200-års flom + klima/sikkerhetsmargin) må være  
ivaretatt, evt. vha. risikoreduserende/avbøtende tiltak når planforslaget legges ut til 
offentlig ettersyn og forholdet til evt. økt flomfare for tredjepart må avklares og evt. 
avbøtende tiltak må reguleres inn. Som kjent skal naturbaserte løsninger vurderes 
og benyttes i størst mulig grad der dette er mulig (jfr. SPR for Klimatilpasning). 
NVE viser i denne sammenheng til NVEs nylig publiserte flomveileder 3/2022 

 Tas til etterretning. 

  

https://publikasjoner.nve.no/veileder/2022/veileder2022_03.pdf
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5.  

 
Reguleringsbestemmelser 

  

5.a Som NVE har drøftet tidligere med Nye Veier, er NVE særlig opptatt av at viktige  
sikkerhetskritiske og miljømessige forhold som ikke er helt avklart i planforslaget 
eller må/skal avklares eller være premissgivende for det videre arbeidet, hjemles 
juridisk gjennom at disse kravene tas inn som direkte (rekkefølge)bestemmelser til 
planforslaget. Disse kan gjerne tas inn i- og utdypes i Nye Veiers interne 
dokumenter, men det er ikke ønskelig at en kun henviser til- eller kobler disse 
verdiene til en Ytre miljøplan (YM), internkontrollsystemer eller andre ikke-juridiske 
dokumenter. 

 Tas til etterretning. 

5.b NVE viser til godt samarbeid med Nye Veier i forbindelse med planene for ny E6 og 
oppfatter at NV er opptatt av å minimalisere vassdragsinngrepene og unngå unødig 
skade og ulemper for de allmenne interessene i vassdragene. NVE presiserer 
imidlertid at interne miljøplaner eller internkontrollsystemer ikke er gjenstand for 
innsyn og offentlig ettersyn iht. plan- og bygningslovens, forvaltningslovens og 
offentlighetslovens bestemmelser og de kan ha en noe uklar juridisk forankring. 
NVE vil derfor sterkt anbefale at de viktigste miljøavbøtende tiltakene (hvordan en 
ser for seg å reetablere kantskog, tidspunkt for arbeid i vassdragene mht. fisk/fiske, 
løsninger for bekkeåpning/ kulvertløsninger, etablering og drift av rensedammer, 
oppfølgende miljøundersøkelser etc.) tas inn som (rekkefølge)bestemmelser og 
evt. også reguleres inn på plankartet. 

 Tas til etterretning. 

7. Sametinget 
 
Dato: 03.02.2023 

 
Merknader 

  
 

1. Etter Sametingets vurdering av beliggenhet og ellers kjente forhold kan de ikke se 
at det er fare for at tiltaket kommer i konflikt med automatisk fredete samiske 
kulturminner. Sametinget har derfor ingen spesielle merknader til planforslaget. 

 Tas til orientering. 

2. Skulle det likevel under arbeid i marken komme fram gjenstander eller andre  
levninger som viser eldre aktivitet i området, må arbeidet stanses og melding  
sendes Sametinget omgående, jf. lov 9. juni 1978 nr. 50 om kulturminner (kml.) § 8  
annet ledd. Vi forutsetter at dette pålegg formidles videre til dem som skal utføre  
arbeidet i marken. 

 Tas til etterretning. 

3. Sametinget minner om at alle samiske kulturminner fra 1917 eller eldre er 
automatisk fredet ifølge kml. § 4 annet ledd. Samiske kulturminner kan for 
eksempel være hustufter, gammetufter, teltboplasser (synlig som et steinsatt 
ildsted), ulike typer anlegg brukt ved jakt, fangst, fiske, reindrift eller husdyrhold, 
graver, offerplasser eller steder det knytter seg sagn til.  

 Tas til orientering. 

8. Statens 
vegvesen (SVV) 
 
Dato: 02.01.2023 

 
Merknader 

  
 

1. SVV viser til arealpolitiske føringer for planarbeidet gitt i NTP 2022-2033 og at 
planen har lagt til grunn FNs bærekraftsmål. Nasjonal transportplan skal bidra til å 
oppfylle Norges klima- og miljømål gjennom blant annet å redusere 
klimagassutslipp, arealbeslag, støy, lokal luftforurensning og forringelse av 
naturmangfold. SVV omtaler også regjeringens klimapolitikk  
for transportsektoren og viser til at denne er beskrevet inngående i Klimaplan for 
2021-2030. SVV gjør også rede for forventninger knyttet til samferdsel og 
transportsektoren samt regional og lokal planlegging forankret i Nasjonale 
forventninger til kommunal og regional planlegging 2019-2023.  
 
Det vises til at de Nasjonale forventningene i stor grad videreføres i Statlige 
planretningslinjer for samordnet bolig-, areal- og transportplanlegging. Disse sier 
bl.a. at planlegging av utbyggingsmønsteret og transportsystemet må samordnes 

 Tas til orientering. 
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for å oppnå effektive løsninger slik at transportbehovet kan reduseres, og at det 
legges til rette for klima- og miljøvennlige transportformer. Dette er  
også presisert i Nasjonal transportplan 2022-2033. I den sammenheng nevner SVV 
‘Nasjonal sykkelstrategi’ og ‘Nasjonal gåstrategi’ som bør være en del av 
grunnlaget for planarbeidet. 

2. SVV presiserer at NV er pålagt å bygge komplette veganlegg. Med komplette 
veganlegg menes bl.a. at behovene for rasteplasser, døgnhvileplasser, 
kontrollplasser og -stasjoner, kollektivholdeplasser med nødvendig parkering samt 
gang- og sykkelveger, skal være en del av veganlegget. Etter Forskrift om anlegg 
av offentlig veg er det krav om at ved planlegging og utbygging av vegnettet skal 
det fastlegges hvordan gang- og sykkeltrafikken skal avvikles, jf. § 3, pkt. 7. Noe av 
det ovennevnte har til dels sviktet for andre strekninger som Nye Veier AS har fått 
ansvaret for. Statens vegvesen vil derfor følge opp dette særskilt for kommende 
prosjekt og forventer at det utføres konkrete utredninger for de temaene som er 
nevnt. 

 Tas til orientering. 

3. SVV påpeker at det være strategisk viktig å legge opp til en plan der  
midlertidige anleggsavkjørsler - om mulig – blir regulert og/eller fastsatt i 
bestemmelsene. 

 Tas til etterretning. 

4. SVV understreker at de statlige planretningslinjer for samordnet bolig-, areal- og 
transportplanlegging skal legges til grunn for planarbeidet og at tilrettelegging for  
næringsutvikling rundt nye motorvegkryss kan være i strid med disse. 

 Tas til orientering. 

5. I SVVs uttalelse til høring av konsekvensutredning og trasévalg E6 Gyllan – Kvål, jf. 
brev av 09.05.2022, ble det pekt på flere momenter som hadde negative 
konsekvenser og signaliserte behovet for lavere hastighet. Dette vil være positivt 
for både miljø og økonomi. SVV viser til at flere land i Europa nå vurderer å sette 
ned hastigheten på motorvegene, jf. dinside.no av 18.12.2022. SVV ber derfor om 
at dette blir spesielt vektlagt og viser til planprogrammets kap. 1.2 og kap. 6.1. 
Samtidig viser SVV til brev fra Samferdselsdepartementet av 02.03.2018. 
 
Statens vegvesen forventer konkrete tilbakemeldinger på sine innspill og en 
justering av planprogrammet i tråd med ovennevnte. 

 Nye Veier mener at dette er ivaretatt gjennom planprogrammet kap. 6.1, og at det 
derfor ikke er behov for å justere planprogrammet. Standardvalg vil bli avklart i 
forkant av reguleringsplanarbeidet. 

6. SVV stiller seg til disposisjon og inviterer til konstruktiv dialog og samarbeid. Det  
gjøres oppmerksom på at uttalelsen er veiledende basert på de opplysningene som 
framkommer av oppstartsvarselet. Statens vegvesen vil komme tilbake med en 
endelig uttalelse når planen sendes på høring. 

 Tas til orientering. 

9.Statsforvalteren 
i Trøndelag (SFT) 
 
Dato: 26.01.2023 

 
Merknader 

  

 
1. 

 
Landbruk 

  

1.a SFT viser til tidligere uttalelser datert 29.9.2020 i forbindelse med regulering av ny 
E6 på strekningen Prestteigen-Gyllan, til Midtre Gauldal kommune og til Melhus 
kommune. SFT hadde innsigelser som gikk på permanent og midlertidig 
omdisponering av dyrkajord. 
 
Ifølge planinitiativet kommer veg gjennom Støren (alternativ 1), som SFT hadde 
flere innsigelser til, dårligere ut enn tunnel vest for Støren (alternativ 2) både for 
prissatte og ikke-prissatte tema. SFT viser til at det permanente beslaget av dyrka 
mark vil være 104 daa med alternativ 1 og 55 daa med alternativ 2. Det vises til at 
det også er gjort en vurdering av konfliktpotensial, der mulige konflikter med  
større sammenhengende og verdifulle områder som følge av veialternativet, er 
tillagt stor vekt, og at konfliktpotensialet er vurdert til å være stort på 60–70 % av 
strekningen for alternativ 1 og stort på 25 % av strekningen for alternativ 2 er.  

 Det er riktig at den omtalte vurderingen av konfliktpotensiale kun omfatter 
strekningen fra Soknesøra til Gyllan, da det er på denne strekningen det er gjort en 
vurdering av to alternative traséer. 
 
 
Gjeldende plan for Korporalsbrua – Prestteigen beskriver at ca. 200 daa dyrka mark 
og innmarksbeite faller bort som følge av ny E6 som er regulert til 2/3-feltsveg med 
fartsgrense 90 km/t. Ut over det er ikke konfliktpotensialet for naturressurser tallfestet 
sør for Soknesøra. Temaet utredes mer detaljert, jfr. Planprogram, kap. 8.2.5 
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Ut fra det SFT kan se gjelder disse omdisponeringstallene bare deler av 
strekningen Korporalsbrua-Gyllan. SFT mener det er viktig å få frem mest mulig 
korrekte tall før det blir tatt beslutning i kommunene om videre planarbeid. 

1.b Med alternativ 2 blir det et svært stort inngrep med halvkryss på dyrkajorda ved 
Håggån. SFT mener det må vurderes nærmere å ha et fullt kryss i sør og ta ut dette 
krysset i nord, eventuelt om det kan være mulig med en plassering som i mindre 
grad går utover landbruksinteressene. Videre må det generelt sees på muligheter 
for å minimere omdisponeringen av dyrka jord. Dette er sentrale  
momenter for å sikre at planforslaget er minst mulig konfliktfylt for 
jordverninteressene. 

 Utforming og plassering av kryss vil bli et sentralt tema i reguleringsplanarbeidet, og 
må avklares tidlig i denne prosessen. Kryss nord for Støren er viktig i forhold til 
trafikkstrømmene i området, og for å redusere reisetid og reiselengde. Vi anser det 
derfor ikke som aktuelt å ha kryss kun sør for tunnelen. 

1.c SFT viser til at jordvernet har blitt ytterligere innskjerpet gjennom den nasjonale 
jordvernstrategien som ble vedtatt 16.06.2021. I jordvernstrategien er det et nytt og 
innskjerpet jordvernmål om maksimum årlig omdisponering av dyrka jord på 3000 
daa. Dette målet skal nås innen 2025. Regjeringen har stadfestet at jordvern skal 
være et overordnet hensyn i arealplanleggingen. Da trengs det også en  
innskjerping i samferdselssektoren.  
 
Det vises til forslaget fra Statens vegvesen til mer fleksible veinormaler, der  
de foreslår blant annet at 90 km/t og 100 km/t skal vurderes på motorveier med fire 
felt ved gjenbruk av eksisterende veier, som interessant i den sammenhengen.  
 
SFT har klare forventninger til at forskjellene i arealbeslag med ulike løsninger 
(antall felt og fartsgrenser) fremgår og vektlegges ved standardvalg på strekningen. 

 Tas til etterretning. Jfr. Planprogrammet kap. 6.1. 

1.d Når det gjelder rigg-, anleggs- og deponiområder er det viktig å finne andre arealer 
enn dyrka og dyrkbar jord, produktiv skog med middels og høy bonitet, samt 
nøkkelbiotoper i skog. 

 Tas til etterretning. 

1.e Det blir trolig en god del overflødig veiareal med denne planen. 
Plankart/bestemmelser må sikre at disse tilbakeføres til landbruksformål slik det er 
gjort i en del andre reguleringsplaner for E6. 

 Tas til etterretning. 

1.f I tillegg til det som står i planprogrammet om naturressurser blir dette viktig: 
- at tilgjengeligheten til landbruksarealene, både jord og skog, opprettholdes i 

anleggsfase og i ettertid, og at dette sikres gjennom 
reguleringsbestemmelsene 

- at matjordplanen ivaretar jordressursen på best mulig måte, og at det sikres 
gjennom reguleringsbestemmelsene at matjordplanen følges.  

- at konsekvensene for skogens karbonfangst utredes slik at 
dimensjoneringen av avbøtende tiltak ved avskoging står i forhold til tiltaket.  

SFT viser i den forbindelse til Statlige planretningslinjer for klima- og 
energiplanlegging og klimatilpasning. 

 Tas til etterretning. 

 
2. 

 
Klima og miljø 

  

2.a Deponibehov og plassering av overskuddsmasser må vurderes i planarbeidet. Det 
er positivt som det skrives i planinitiativet at det kan vurderes om det skal etableres 
en ressursbank for masser som kan anvendes enten til framtidig E6-bygging eller 
andre samfunnsnyttige formål. 

 Tas til etterretning. Jfr. planprogrammet kap.9.8 

2.b I silingsrapporten kommer alternativ 2 best ut og det anbefales å gå videre med 
alternativ 2 med tunnel gjennom Mannfjellet. SFT slutter oss til at alternativ 2 
fremstår markant bedre for klima og miljø, enn alternativ 1. SFT anbefaler at det 
jobbes videre med alternativ 2. 

 Tas til orientering. 
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2.c I planprogrammets kapittel 6.1 Dimensjonering av E6, beskrives det at standard for 
framtidig E6 på strekningen ikke er avklart, og at standardvalg vil bli vurdert i videre 
planarbeid. SFT stiller seg bak at standardavklaring må vurderes opp imot 
konsekvensene for hva standarden vil bety for klima, miljø, landskap og jordvern. 
 
SFT viser for øvrig til sine tidligere tilbakemeldinger i planprosessen for E6 
Prestteigen – Gyllan. 

 Tas til orientering. 

 
3. 

 
SPR-BATP 

  

3.a Statlige planretningslinjer for samordnet bolig-, areal- og transportplanlegging 
(SPR-BATP) skal legges til grunn ved planlegging etter plan- og bygningsloven. 
Retningslinjene er spesielt relevante ved utbygging i og rundt byer og tettsteder. 
Det må vises hvordan planforslaget forholder seg til retningslinjene. 

 Tas til orientering 

 
4. 

 
Vassdrag 

  

4.a Laks er nå registrert som nær truet på Norsk rødliste for arter 2021. Gaula, med 
sidevassdrag, er nasjonalt laksevassdrag og planforslaget må derfor støtte opp 
under arbeidet med å sikre arten mot ytterligere negativ påvirkning.  
Laksebestandene som omfattes av ordningen skal beskyttes mot inngrep og 
aktiviteter i vassdragene.  
 
St.prp. nr. 32 (2006–2007) Om vern av villaksen og ferdigstilling av nasjonale 
laksevassdrag og laksefjorder, må tas inn i dokumentlisten for nasjonale planer og 
føringer i planprogrammet. Føringer her må følges opp i det videre planarbeidet. 

 Tas til orientering. 

4.b Dersom det planlegges inngrep i vassdrag, må en detaljert gjennomføringsplan 
forelegges Statsforvalteren i Trøndelag, jfr. Forskrift om fysiske tiltak i vassdrag, og 
Vannressurslovens § 11 om kantvegetasjon. Tiltak i vassdrag kan også være 
konsesjonspliktige etter vannressursloven, der NVE er myndighet. Behandles ikke 
tiltak som konsesjonssak må det vurderes om tiltaket er søknadspliktig etter forskrift 
om fysiske tiltak i vassdrag.  
 
Kantsonen bør avsettes som grøntstruktur evt. vegetasjonsskjerm. Sonen må være 
bred nok til at kantvegetasjonen opprettholder sin økologiske funksjon, bl.a. som 
levested og vandringsvei for arter langs vassdraget. 

 Tas til etterretning. 

4.c Det er miljømålene i vannforskriften §4 som i utgangspunktet skal sikres 
opprettholdt eller forbedret ved ny aktivitet i eller ved vannforekomstene, uten at 
disse forringes. I planprogrammet beskrives det at vannmiljø og vannforskriftens 
§12 er tema som vil inngå i delutredning naturmangfold.  
 
SFT presiserer at §12 i vannforskriften først trer i kraft når man risikerer at  
tiltaket kan eller vil redusere miljøtilstanden, og der §12 skal tas i bruk må følgende 
vilkår være oppfylt: 
a. alle praktisk gjennomførbare tiltak settes inn for å begrense negativ utvikling i 
vannforekomstens tilstand, 
b. samfunnsnytten av de nye inngrepene eller aktivitetene skal være større enn 
tapet av miljøkvalitet, 
c. hensikten med de nye inngrepene eller aktivitetene kan på grunn av manglende 
teknisk gjennomførbarhet eller uforholdsmessig store kostnader, ikke med 
rimelighet oppnås med andre midler som miljømessig er vesentlig bedre. 

 Tas til orientering. 

4.d Det opplyses om at behovet for erosjonssikring i Sokna og Gaula ikke er avklart og 
det er tatt med areal ned til og ut i elva på flere strekninger slik at erosjonssikring 
kan innarbeides dersom det avdekkes behov. SFT forventer at en går langt i å 
unngå inngrep i Gaula og Sokna. Elvekryssing bør etableres med landkar som ikke 

 Tas til etterretning. 
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snevrer inn elveløpet, med 200-års flomsone. Der naturverdier forringes eller 
ødelegges helt må det vurderes restaurerende tiltak der skaden påføres, eller f.eks. 
med å fjerne en av to bruer over Gaula (nåværende E6-bru eller fylkesveibru), slik 
at naturmiljøet totalt kan forbedres som følge av planarbeidet. 

 
5. 

 
Naturmangfold 

  

5.a Påvirkning av naturmiljø, også i anleggsfasen, må utredes grundig. Avbøtende tiltak 
må identifiseres og sikres i reguleringsplanen. 

 Tas til etterretning. 

5.b Planforslaget kan komme i konflikt med Kvasshyllan naturreservat. Det må 
bestrebes å begrense permanente og midlertidige inngrep som kan føre til 
reduksjon av verdiene vernet skal ivareta. Det må klart komme frem hvilke verdier i 
naturreservatet en eventuelt vil bygge ned som følge av planforslaget. Som SFT 
tidligere har påpekt må en restaurere naturverdier som ødelegges eller  
reduseres som følge av prosjektet. 

 Tas til etterretning. 

 
6. 

 
Barn og unge og helse og omsorg 

  

6.a SFT viser til referat fra oppstartsmøte over tema som skal ivaretas ved planforslag. 
Bedre trafikksikkerhet, både ved ferdsel med motorkjøretøy og for myke trafikanter, 
er positivt for folkehelse og for barn og unges interesser. 

 Tas til orientering. 

6.b Å legge vei i tunell forløser gevinster: 
Avstand mellom kjøretøy og myke trafikanter, reduksjon av støy og støv til 
omgivelsene, sparer friluftsområder, mindre barrierefunksjon og redusert 
opplevelse hos befolkningen av å bo nært vei med stor trafikk. Det fremkommer av 
samlet vurdering av ikke prissatte tema at spesielt for Støren vil det kunne bli en 
betydelig redusert støybelastning. For barn og unge og folkehelse vil de være et 
klart bedre alternativ å anlegge tunell. 

 Tas til orientering. 

 
7. 

 
Samfunnssikkerhet 

  

7.a Planinitiativets kapittel 7 gir en god beskrivelse av de krav som stilles til ROS 
analysen. Statsforvalteren har følgende oppfordringer til det videre arbeidet med 
analysen:  
Arbeidet med ROS analysen bør komme i gang så raskt som mulig, ettersom 
resultatet av analysen kan få konsekvenser for videre valg og beslutninger i 
prosessen. I denne forbindelse fremheves TEK 17 kapittel 7, der det  
presiseres at sikkerhetsklasse skal fastsettes for byggverk utsatt for skred eller 
flom. Fastsettelse av sikkerhetsklasse er en viktig grunnlagsfaktor for de 
preaksepterte ytelser som skal legges til grunn. Valg av sikkerhetsklasse blir derfor 
en grunnleggende del av dimensjoneringen og vider grunnlag for valg av 
risikoreduserende tiltak som må gjennomføres, slik at sikkerhetskravene oppfylles. 
 

 Tas til etterretning. Arbeidet med ROS-analysen vil bli startet opp i forbindelse med 
reguleringsplanarbeidet. 

 
8. 

 
Videre arbeid 

  

8.a Statsforvalteren gjør oppmerksom på at dette er en veiledende uttalelse basert på 
de opplysningene som fremkommer av oppstartsvarselet. Statsforvalteren vil 
komme tilbake med en endelig uttalelse når planen sendes på høring. 

 Tas til orientering. 

8.b Statsforvalteren ønsker å oppnå best mulig dialog og tidlig avklaring av nasjonale 
og viktige regionale interesser. Statsforvalteren oppfordrer kommunene til å benytte 
seg av regionalt planforum som en arena for dette. Saker meldes inn til Trøndelag 
fylkeskommune på postmottak@trondelagfylke.no. 

 Tas til orientering. 
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Ønsker kommunen avklaringer under utarbeidelse av planforslaget er det mulig å ta 
kontakt med Statsforvalterens fagavdelinger eller saksbehandler på kommunal- og 
justisavdelingen. Kontaktliste følger med uttalelsen.  
 
Kartverket tilbyr kvalitetssikring av arealplaner etter plan- og bygningsloven og SFT 
minner om at det ved høring sendes ett eksemplar av SOSI-fil og pdf-fil til 
Kartverket Trøndelag på e-post: plantrondelag@kartverket.no 

10. Trøndelag 
fylkeskommune 
(TF) 
 
Dato: 13.02.2023 

 
Merknader 

  
 

1. Fylkeskommunen viser til at alternativ 2, jf. resultatene i silingsrapporten, med ny 
trasé i tunnel gjennom Mannfjellet representerer det klart beste løsningsalternativet, 
sammenlignet med alternativ 1. Vurderingene legger til grunn at ny E6 vil etableres 
med fire felt og fartsgrense 110 km/t. Fylkeskommunen synes det er bra at NV 
søker løsninger som vil begrense konfliktnivået.  
 
Fylkeskommunen opplyser at de imidlertid støtter Statens vegvesens og  
Statsforvalterens oppfordring, i brev datert hhv. 02.01.2023 og 26.01.2023, om at 
NV også bør vurdere hvorvidt ambisjonen om 4 felt og 110 km/t kan og bør justeres  
for å redusere konfliktnivået ytterligere gjennom planforslaget. 

 Selv om silingsrapporten beskriver alt. 2 som fire-felts vei og 110 km/t har ikke Nye 
Veier konkludert med hvilken dimensjoneringsklasse som bør legges til grunn på 
strekningen. Som beskrevet i Planprogrammet kap.6.1, vil standardvalg bli avklart i 
forbindelse med reguleringsplanarbeidet. 

2. TF gjør oppmerksom på at uttalelsen er veiledende og basert på de opplysningene  
som framkommer av oppstartsvarselet. For ordens skyld vil TF allerede nå minne 
om at løsninger som viser seg svært utfordrende i forhold til vannmiljø, innlandsfisk,  
kulturmiljø/landskap, vilt, fylkesvegløsninger, kollektivtransport eller jordvern kan  
medføre innsigelse fra fylkeskommunens side. Fylkeskommunen viser for øvrig til 
tidligere uttalelser i forbindelse med planarbeidet med E6 Prestteigen-Gyllan. 

 Tas til orientering. 

  
3.  

 
Viltforvaltning 

  

3.a Det er positivt at det planlegges med grundige kartlegginger av funksjonsområder 
for vilt. Behov for faunapassasjer må vurderes grundig og sees i sammenheng med 
andre deler av ny E6. Der hvor ny vei legges nært jernbane må også denne tas 
med i vurderingene når viltgjerder skal planlegges. 

 Tas til orientering. 

 
4. 

 
Vannforvaltning 

  

4.a Planen skal ivareta hensynet til vannmiljø. TF minner om hva loven regner som 
vassdrag og grunnvann, jf. vannressursloven § 2.  
Som vassdrag regnes både vannforekomster med årssikker vannføring, og vannløp 
uten årssikker vannføring dersom det atskiller seg tydelig fra omgivelsene. 
Fylkeskommunen definerer her vassdrag med tilhørende vanndekt areal ved vanlig 
flom (10-årsflom) som retningsgivende, for større vassdrag som Sokna og Gaula 
legges større vassdragsarealer til grunn. 

 Tas til orientering. 

4.b I henhold til rundskriv T-2/16 om nasjonale og vesentlige regionale interesser på  
miljøområdet skal innsigelse vurderes når planforslaget vil komme i konflikt med:  
• Godkjent regional vannforvaltningsplan.  
• Kravene i vannforskriften § 12 for å tillate ny aktivitet og nye inngrep i strid  
med miljømålene. 

 Tas til orientering. 
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4.c Tiltak eller aktivitet i og nært vann, og avrenning til vann, skal legge regional  
vannforvaltningsplan med miljømål etter vannforskriften til grunn. I henhold til  
vannforskriften § 4 skal overflatevann beskyttes mot forringelse, forbedres og  
gjenopprettes med sikte på at vannforekomstene skal ha minst god økologisk og 
god kjemisk tilstand. TF gjør i sin uttalelse rede for hva som menes med forringelse 
og hva som utløser at en vannforekomst faller ned en klasse. En forvalting i tråd 
med vannforskriften innebærer i praksis en prinsipiell tilnærming i planlegging og 
gjennomføring med ivaretakelse av vannmengde og vannkvalitet, naturlig bredde 
og bunn samt beltet med kantvegetasjon. TF minner om at gjeldende regelverk 
også gjelder grunnvann. 

 Tas til orientering. 

4.d Alternativ 2 legger opp til konsekvenser for vassdragsnatur som er mindre negative 
enn alternativ 1. Ny aktivitet vil likevel kunne gi midlertidig eller permanent endring 
og påvirkning mht. vannmiljø i, nedenfor, men også ovenfor planområdet.  
 
Der det planlegges eller gjennomføres inngrep i vassdragsnatur skal det redegjøres 
for dette ved konkret besvarelse av vannforskriften § 12 der alle vilkår må være 
oppfylt for å gjøre ev. unntak fra miljømålene. Av forhold som alle bør beskrives i en 
besvarelse av vannforskriften § 12, er  

- vurderinger av vegnormer herunder lavere fartsgrense f.eks. 90 km/t,  
- mulig gjenbruk av eksisterende veg ved nye vegstrekninger,  
- mulig tilbakeføring av dagens vegtraseer med kryssingsanlegg til 

vassdragsnatur,  
- alternativ plassering og utforming av halvkryss ved Håggån,  
- ev. behov for erosjonssikring tilgrensende Sokna og Gaula  
- ev. plassering av masser og ev. deponi.  

Slike forhold skal redegjøres for tidlig i planarbeidet mht. vassdragsnatur og 
beskyttelse mot forringelse, forbedring og gjenoppretting av vannforekomstene. 

 Tas til etterretning. 

4.e Det er ansvarlig sektormyndighet, i dette tilfellet Midtre Gauldal og Melhus 
kommuner som plan- og bygningsmyndighet, som må vurdere om § 12 kommer til 
anvendelse og ev. at vilkårene alle er oppfylt for å gjøre unntak fra miljømålene.  
TF presiserer at vurderingen av vilkårene i § 12 bør foretas tidlig i en planprosess, 
slik at hensynet til vassdragsnatur blir tatt i betraktning ved utarbeidelse eller 
endring av planforslaget. Dersom vurderingen skjer sent, kan man risikere at den 
valgte lokaliseringen eller avbøtende løsninger er i strid med vannforskriften. 

 Tas til orientering. 

4.f Fylkeskommunen stiller seg gjerne til disposisjon dersom det er spørsmål som 
angår regional vannforvaltningsplan eller vannforskriften. 

 Tas til orientering. 

 
5.  

 
Kulturminner eldre tid - automatisk fredete kulturminner 

  

5.a Før TF kan gi uttalelse må det foretas en arkeologisk registrering av planområdet 
for å avklare forholdet til automatisk fredete kulturminner. Kommunen kan ikke 
vedta reguleringsplanen før forholdet til automatisk fredete kulturminner er avklart 
og en endelig uttalelse foreligger. Den arkeologiske registreringen samt nødvendig 
for- og etterarbeid bekostes av tiltakshaver med hjemmel i kulturminnelovens § 10, 
jfr. § 9. TF viser til vedlagte registreringsvarsel og budsjetter for gjennomføring og 
godkjenning av undersøkelsen. 

 Tas til etterretning. Arkeologisk registrering av planområdet utføres i forbindelse med 
reguleringsplanen. 
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6. 

 
Kulturminner nyere tid 

  

 Dagens veiløsning representerer ikke en direkte belastning for kulturarven og de  
kvaliteter som kommunen og fylkeskommunen ønsker å utvikle framover. Alternativ 
2 vil riktig nok ha minst fysisk innvirkning i kulturlandskapet, sammenlignet med 
alternativ 1. Alternativ 2 vil imidlertid kunne medføre store konsekvenser for 
kulturarven i Støren og omland, både i et lokalt, regionalt og et nasjonalt perspektiv.  
 
Som regional kulturminnemyndighet vurderer TF at forslaget om omleggelse av E6, 
med ny tunnel gjennom Mannfjellet, må redegjøre for virkningen på kulturmiljøets 
verdi og næringspotensial på Støren: 

- Midtre Gauldal kommune satser på turisme: 
(https://www.mgk.no/tjenester/naering/reiseliv). En omlegging av veien vil 
ha konsekvenser for stedet Støren med sin historie. Historisk er Støren et 
viktig knutepunkt for Røros-veien.  

- Museumsanlegg som Skårvoll gård kan bli berørt negativt: 
http://www.pavilleveier.no/public.aspx?pageid=80924. Alle slike 
kulturhistoriske tilbud er avhengige av at reisende velger stedet som 
stoppested. En tunnel forbi Støren vil kunne påvirke dette. Det er dermed 
viktig å utrede konsekvenser for bruksverdien og verdiskapingspotensialet, 
med den lokale kulturarven som ressurs. 

 Tas til etterretning. 

 
7. 

 
Berørt bruksverdi til Sefrak kulturminner innenfor landbruk 

  

7.a Det er flere kulturhistorisk viktige gårdsanlegg med Sefrak-kulturminner nord for 
Støren som vil berøres ved foreslått trasé. Disse er også i faresonen for å miste 
næringsgrunnlaget sitt, som følge av ytterligere inngrep og nærføring ved en  
breddeutvidelse og justering av vegen etter fartsgrense 110 km/t.  

 Tas til orientering. 

7.b Med hensyn til lokale, regionale og nasjonale interesser i kulturlandskapet og 
berørte kulturmiljøer bør konsekvensutredningen vurdere hastighetsalternativer og 
en mulig reduksjon av de negative innvirkningene på miljøverdiene knyttet til 
jordbruk og turisme. Jordbruk er kjennetegnet av fraflytting og nedleggelse, noe 
som påvirker sterkt de nasjonale mål med hensyn til bruk av kulturarven: 
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-16-20192020/id2697781/ 

 Standardvalg vil bli avklart i forbindelse med reguleringsplanen. Jfr. Planprogrammet 
pkt. 6.1. 

7.c Kulturarv som samfunnsverdi er foreløpig ikke trukket frem i utredningen. Kultur 
drøftes riktig nok, men ikke med kulturarven som ressurs. Kapitlet 5.3 Støren som 
bosted og 5.5 Støren som stoppested bør drøfte dette som en viktig næring for 
lokalsamfunnet. Kulturarven er der den er, en næringsbedrift (kan) flyttes. 

 Dette drøftes i konsekvensutredningen i forbindelse med kap. 4.5.4 
 

7.d Landbruk som næring er likedan knyttet til de stedlige forhold og kvalitetene.  
Nedleggelse truer jordbruksrelatert kulturarv. Statistikk viser en tydelig negativ  
tendens, når det gjelder kulturarv i landbruk, til og med i landbruksområder i Melhus 
og Midtre Gauldal kommune med høy bonitet: 
https://niku.brage.unit.no/niku-xmlui/handle/11250/2505990?show=full  

 Dette drøftes i konsekvensutredningen i forbindelse med kap. 4.5.4 

7.e Usikkerhet knyttet til trasevalg påvirker også vurderingene knyttet til bruksverdi. 
Eiere må ta stilling til lønnsomhet, behov for kompensasjon, samt vurdere  
muligheten/nødvendigheten av flytting av jordbruksnæringen til mer sikre arealer i  
kommunen/fylket. Dette vil medføre til økt tap av bevaringsverdig kulturarv innenfor  
lokalt jordbruk kulturmiljø. 

 Dette drøftes i konsekvensutredningen i forbindelse med kap. 4.5.4 
 

  

https://www.mgk.no/tjenester/naering/reiseliv
http://www.pavilleveier.no/public.aspx?pageid=80924
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-16-20192020/id2697781/
https://niku.brage.unit.no/niku-xmlui/handle/11250/2505990?show=full
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8. 

 
Fylkesveg 

  

8.a Som fylkesvegeier er TF opptatt at det gjøres rede for konsekvenser ny E6 vil ha 
for trafikken på eksisterende og fremtidige fylkesveger. 

 Dette vil bli vurdert og beskrevet i forbindelse med reguleringsplanen. 

8.b Omklassifisering av veg: 
Sammenlignet med alternativ 1, fremstår alternativ 2 som den minst  
konfliktfylte traseen. Alternativ 2 er imidlertid ikke uten konflikter. Ved denne 
traseen vil fylkeskommunen overta ansvaret for drift og vedlikehold av en om lag 7-
8 km lang strekning med riksveg som vil klassifiseres ned til fylkesveg. Dette vil 
innebære store kostnader for fylkeskommunen. Med begrensede midler vil flere 
kilometer nedklassifisert veg kunne få konsekvenser for vår prioritering av midler, 
noe som videre vil kunne medføre at andre prosjekter må prioriteres ned. Dette bør 
ikke reduseres ned til ikke å ha betydning i vurderingsgrunnlaget. Fylkeskommunen 
mener at dette må tillegges vekt i silingsrapporten. 

  

8.c Nye Veier omtaler dagens E6 på denne strekningen som er sterkt ulykkesbelastet. 
Ved nedklassifisering til fylkesveg på strekningen fra Storløkkja i sør til Håggån i 
nord, vil trafikkmengden på gammel E6 reduseres betydelig. Risikoen for 
trafikkfarlige hendelser vil følgelig også reduseres, sammenlignet med dagens 
situasjon. Trafikkmengden på eksisterende E6 vil imidlertid ikke bli ubetydelig. Slik 
planforslaget foreligger, vil all trafikk til/fra fv. 30 mot/fra nord, ledes på/av ny E6 via 
eksiterende E6 (fremtidig fylkesveg). Det samme vil gjelde for all trafikk til og fra 
Støren sentrum og omegn fra/mot nord. Nye Veier anslår at trafikkmengden på 
dagens E6-trasé vil reduseres til 1700 kjøretøy i døgnet. Fylkeskommunen stiller 
seg spørrende til hvilke vurderinger som ligger bak dette anslaget, og ber om at 
trafikkfordelingen analyseres og synliggjøres gjennom det videre planarbeidet.  

 Tas til etterretning. Det vil bli utført nye trafikkberegninger i forbindelse med 
reguleringsplanarbeidet. 

8.d Basert på resultatene i trafikkfordelingsanalysen må det utføres en analyse av 
trafikksikkerhet på fremtidig fylkesveg, hvor forslag til nødvendige avbøtende tiltak 
må foreslås. Som eier og forvalter av fremtidig fylkesveg, vil fylkeskommunen 
vurdere å stille krav om rekkefølgebestemmelser før overtakelse av vegen. 

 Tas til etterretning. Dette vil inngå i trafikksikkerhetsmessig konsekvensanalyse. Jfr. 
Planprogrammet kap.9.4 

8.e TF påpeker at eksisterende E6 vil fungere som omkjøringsveg for fremtidig E6-
trafikk, dersom ny trasé legges i tunnel gjennom Mannfjellet. 
 

 Tas til orientering. 

8.f Gjennom det videre planarbeidet bør det også drøftes hvordan prosjektet vil hindre 
at trafikanter på E6 opplever en økonomisk gevinst av å kjøre gammel E6 forbi 
Støren.  

 Med bakgrunn i bompengeproposisjonen forutsettes det at det ikke vil bli etablert 
bomstasjon sør for kryss ved Håggån. Det vil derfor ikke bli mulig å unngå 
bompengeinnkreving ved å kjøre via dagens E6 gjennom Støren. 

8.g Med grunnlag i at eksisterende E6 må trekkes inn som en del av 
vurderingsgrunnlaget før fastsettelse av ny E6, mener fylkeskommunen at 
plangrensen må utvides, slik at eksisterende E6 fra Prestteigenkrysset til nytt kryss 
på Håggån også inngår i planforslaget. 

 Plangrensen er satt for å dekke de områdene hvor det kan bli aktuelt med fysiske 
tiltak som endrer arealbruken. Det er ikke planlagt tiltak på strekningen langs dagens 
E6 fra Gaulabrua til Håggån. Vår oppfatning er derfor at det ikke er behov for å 
utvide plangrensen til å dekke dette området. 

8.h Nytt kryss sør for Støren: 
Fylkeskommunen støtter vedtaket gjort av kommunestyret i Midtre Gauldal 
kommune, datert 27.01.2022, hvor planmyndigheten gir signaler til Nye Veier om at 
videre planprosess skal forutsette helkryss sør for Støren. Dette vil redusere 
ulempen med redusert gjennomgangstrafikk i Støren sentrum, gi raskere atkomst til 
E6 mot nord fra søndre deler av Støren. Et helkryss sør for Støren vil også kunne 
bidra til at en andel av trafikken til/fra fv. 30 fra/mot nord ledes direkte på riksveg. 
På denne måten kan trafikkmengden på eksisterende E6 reduseres ytterligere.  
Fylkeskommunen vil videre påpeke at et helkryss er mer robust enn et halvkryss, 
hvor et helkryss er mer logisk og forutsigbart for trafikanter. 

 Tas til orientering. Utforming og plassering av kryss sør og nord for tunnelen vil bli et 
sentralt tema i reguleringsplanarbeidet, og må avklares tidlig i denne prosessen. 
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8.i Fylkeskommunen er videre kritiske til foreslått løsning, hvor påkjøringsrampe sør 
for Støren løses som T-kryss fra kommunal veg Liøya. Det bør sees på muligheten 
for å snu krysset, slik at vestre arm i rundkjøring mot påkjøringsrampe utformes 
som primærveg, mens Liøya utformes som et T-kryss fra ny primærveg, hvor 
trafikanter på Liøya vil få vikeplikt fra begge sider. 

 Tas til orientering. Utforming og plassering av kryss sør og nord for tunnelen vil bli et 
sentralt tema i reguleringsplanarbeidet, og må avklares tidlig i denne prosessen. 
 

8.j Vi ser av illustrasjonen under at eksisterende kryss direkte fra E6 ved 
Storløkkjgrenda vil fjernes. Illustrasjonen viser ikke om dette krysset vil erstattes 
lengre sør. Fylkeskommunen ser det imidlertid som en forutsetning at krysset 
fjernes uten å erstattes. 

 Kryss på dagens E6 mot Storløkkjgrenda fjernes og erstattes med atkomst fra 
parallelført lokalvei på vestsiden av E6. 

8.k Myke trafikanter 
Det utføres ingen beregning av effekter E6-utbyggingen kan ha for gående og 
syklende. Dette må vurderes og beskrives gjennom det videre planarbeidet. 
Tilfredsstillende løsninger for myke trafikanter må sikres i plankart og 
bestemmelser. Universell utforming av eventuelle gang- og sykkelløsninger må 
sikres med bestemmelser i planen. 

 Tas til etterretning. Konsekvenser for gående og syklende vil inngå i 
trafikksikkerhetsmessig konsekvensanalyse. Jfr. Planprogrammet kap.9.4 
  

8.l Anleggsfasen 
Det må gjøres rede for hvorvidt og i hvilket omfang det forventes at massetransport 
til deponi vil foregå på fylkesvegnettet. Det må også belyses hvorvidt og i hvilket 
omfang det tenkes å bruke fylkesvegnettet til omkjøring. Nødvendige avbøtende 
tiltak i forbindelse med anleggsfasen må sikres med bestemmelser i planen. 

 Tas til etterretning. Dette vil vurdert og beskrevet i forbindelse med 
reguleringsplanarbeidet. Jfr planprogrammet kap.9.8. 

8.m Fravik 
Dersom fylkeskommunalt vegnett inngår i planene og det legges opp til fravik på  
løsninger, må fravik omsøkes til Trøndelag fylkeskommunes vegavdeling, seksjon 
for vegforvaltning. Fravik bør være behandlet og godkjent innen planen legges ut til 
offentlig ettersyn, og må være godkjent før planen kan vedtas. 

 Tas til orientering. Evt. fravik vil bli omsøkt i forbindelse med reguleringsplanarbeidet. 

 
9. 

 
Samferdsel 

  

9.a AtB betjener dagens E6, lokalvegsystemet og Støren med flere linjer innenfor  
planområdet (regionlinjer til Trondheim, Røros og Oppdal, og skole- og lokalinjer).  
Ettersom fremtidig rutestruktur ikke er avklart, er det viktig at det gjennom denne  
planen sikres en fleksibilitet for fremtiden. Følgelig må det reguleres inn 
holdeplasser i hver kjøreretning til nye kryss med tilhørende innfartsparkering og 
trafikksikre og universelt utformede gangforbindelser. 
 
Det må også reguleres holdeplasser langs lokalvegsystemet. Fylkeskommunen 
påpeker her at det kan være aktuelt og/eller nødvendig å justere plassering, flytte 
eller slå sammen holdeplasser/stoppesteder.  
 
TF viser for øvrig til uttalelse fra AtB, datert 01.02.2023. 

 Tas til etterretning. Lokalisering av innfartsparkering og holdeplasser vil bli avklart 
gjennom reguleringsplanarbeidet. Det vil bli tatt kontakt med Fylkeskommunen, AtB 
og Midtre Gauldal kommune for dialog og samarbeid omkring aktuelle løsninger.. 

 
10. 

 
Generelt vurderingsgrunnlag 

  

10.a Fylkeskommunen viser til sitt brev med uttalelse til konsekvensutredning og 
trasévalg for E6 Gyllan - Kvål (planID 2020013), datert 30.05.2022, hvor 
fylkeskommunen mente at redusert fartsgrense ikke kan forkastes som et effektivt 
avbøtende grep, hvor målet må være å minimere negative konsekvenser for 
vassdrag, kulturarv, bomiljø og folkehelse.  
 
Dette kan være også være aktuelt for denne delstrekningen. En nedjustering av  
fartsgrense og potensielt også antall felt, kan også åpne mulighetene for økt 
gjenbruk av eksisterende E6, hvilket vil kunne være et godt grep med hensyn til 
klima. Økt gjenbruk av veg vil dessuten også kunne medføre lavere kostnader med 
hensyn til drift og vedlikehold, da dette vil innebære færre kilometer ny veg. 

 Tas til orientering. Standardvalg vil bli avklart i forbindelse med reguleringsplanen. 
Jfr. Planprogrammet pkt. 6.1. 
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10.b Med grunnlag i sitt fagansvar, mener fylkeskommunen at vedtatt vegtrasé fra 2017  
«E6 Korporals bru – Prestteigen» (planident 50272015012) burde vært lagt til grunn 
som alternativ 0 i silingsanalysen. På denne måten ville det blitt bedre synliggjort 
hvorvidt og i hvilken grad alternativ 2 representerer et bedre alternativ, samlet sett, 
enn vedtatt trasé. Med grunnlag i samme argumentasjon bør også alternativ 2 
vurderes med redusert hastighet og potensielt færre felt, hvor målet må være å 
kartlegge et potensiale for å redusere negative konsekvenser av etablering av ny 
E6 ytterligere. 

 Vedtatt reguleringsplan E6 Korporals bru – Prestteigen fra 2017 dekker kun søndre 
del av planområdet. Det foreligger ikke en godkjent reguleringsplan for strekningen 
Prestteigen – Gyllan. Vi har dermed ikke en eksisterende reguleringsplan for ny E6 
som dekker hele strekningen Korporalsbrua – Gyllan. På samme måte som for 
strekningen E6 Gyllan - Kvål ønsker vi å benytte dagens E6 som 0-alternativ.  
Alt. 2 i silingsanalysen vil bli vurdert med lavere hastighet enn 110 km/t. Jfr. 
Planprogrammet kap. 6.1.  

10.c Trøndelag fylkeskommune ber om å bli involvert til dialog og samarbeid omkring  
aktuelle løsninger som berører fagområdene de er satt til å ivareta. Ved 
problemstillinger knyttet til kollektivtrafikk og tilknyttede løsninger må også AtB 
involveres. 

 Tas til orientering. Jfr. Kommentar til pkt. 9a. 

10.d Varsel om arkeologisk registrering for Midtre Gauldal og Melhus kommuner følger 
vedlagt uttalelsen.  
Oversiktskart med prognoseområder, budsjett og akseptskjema følger også med.  

 Arkeologiske registreringer vil bli gjennomført som en del av reguleringsplanarbeidet. 

 

1.2 Kommunale myndigheter 
Det er oppsummert 1 innspill fra kommunale myndigheter. 

Avsender Innspill    Merknad 
 1. Melhus 

kommune 
 
03.02.2023 

 

 
Merknader 

  
 

 
1. 

 
Skogbruk og vilt 

  

1.a Det er registrert at det i detaljreguleringen skal tas hensyn til verdier registrert av 
kommunen i forbindelse med viltkartlegging og at det bør gjøres grundigere 
vurdering av plassering av faunapassasjer. Erfaring fra tidligere regulering av E6 
viser at faunapassasjer likevel nedprioriteres. 
Kommunen mener det som hovedregel bør legges til rette for faunapassasjer der 
det er registrert vilttrekk. I tillegg til dette, bør en også se på påkjørsler langs 
eksisterende veinett, og vurdere om faunapassasjer bør etableres der tettheten av 
påkjørsler er størst. Stor frekvens av påkjørsler kan skyldes vilttrekk som 
ikke er registrert. Det registreres at det i perioden 2012-2023 har vært en stor 
andel av påkjørsler der nordlig tunnelutløp for alternativ 2 planlegges (det vises til 
vedlagt kart i uttalelsen).  

 Tas til orientering. Konsekvenser for vilt vil bli vurdert i konsekvensutredningen. Jfr. 
Planprogrammet kap. 8.2.3 

1.b Hva angår skog, så registreres det en tendens til bare å kartlegge areal som blir 
beslaglagt i forbindelse med veitraseen. Det er viktig å kartlegge eventuelt areal 
som blir vanskeligere tilgjengelig/mindre drivverdig også utenfor det regulerte 
område. Lengre terrengtransport kan medføre betydelige økte kostnader som i 
praksis gjør skogareal uaktuelt å drive. 

 Tas til etterretning. Jfr. Planprogrammet kap. 8.2.5. 

 
2. 

 
Jordbruk 

  

2.a For landbruket i Melhus vil ønsket trasevalg for E6 nord for Støren gjennom 
Mannsfjelltunnellen, og med utslag i Sandaegga med bru over jernbanen og 
Gaula, komme i direkte konflikt med drift av landbrukseiendommen Hage gnr 227 
bnr 1, og landbrukseiendommen Hage gnr 227 bnr 4. 

 Tas til orientering. Dette vil belyst i konsekvensutredningen. Jfr. Planprogrammet 
kap.8.2.5. 
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En konsekvensutredning av de ulike valgte tema; 
naturressursene/landbruksressursene, landskapsbildet, kulturarven, 
naturmangfoldet, vannmiljø og støy, vil vise at en bygging av E6 får store 
konsekvenser for disse to landbrukseiendommene i samlet belastning spesielt. 
Det er viktig å se totalbelastningene samlet, når dette rammer en og to 
landbrukseiendommer såpass hardt.  
Driftssenteret / tun blir liggende i en «bakevje» både visuelt og støymessig, og 
skilt fra det som blir igjen av dyrkajord ut mot elva. Inntekter fra hhv jordbruk, 
laksefiske og turisme blir sterkt skadelidende, og bokvalitetene forringes både 
støymessig og visuelt. Eiendommen Hage gnr 227 bnr 1 har også stor 
kulturverdi, i form av verdifull og godt ivaretatt bygningsmasse av dagens eier, 
som har sitt virke på gården med de samlede ressursene den gir fra skog og jord, 
og lakserettigheter i dag. 

2.b For å minske selve arealforbruket av dyrkajord i utbyggingen, bør det også 
konsekvensutredes å ikke anlegge et halvkryss nord for Støren, men vurdere en 
helkryssløsning på sørsiden med påkobling av trafikk videre mot Røros i ny 
adkomst derfra. Støybelastning fra påkjøringsramper med akselerasjon opp 
til nivå for ny E6 vil dermed også kunne minskes for de som bor på Hage. 

 Med bakgrunn i at hoveddelen av trafikken til/fra Støren og Røros kommer fra/skal mot 
nord synes det lite realistisk å ikke ha en kobling mellom ny E6 og dagens E6 ved 
Håggån. Utforming og plassering av kryss sør og nord for tunnelen vil bli et sentralt 
tema i reguleringsplanarbeidet, og må avklares tidlig i denne prosessen. 
 

2.c Planområdet omfatter også arealer mot Krogstadgrenda på vestsiden av Gaula. 
Mulig uttransport av tunnellmasser nordover langs denne vegen bør også 
avklares mtp mulige behov for vegutbedringer osv. 

 Dette vil bli vurdert i forbindelse med konsekvensutredningen. Jfr. Planprogrammet pkt. 
9.8. 

 
3. 

 
Naturmangfold og vannmiljø 

  

3.a Grunnet flere innsigelser og uavklarte forhold omkring planforslaget til 
detaljregulering for delstrekningen E6 Prestteigen – Gyllan, er det utarbeidet et 
nytt alternativ for E6 forbi Støren. 
Kommunen støtter at det jobbes videre med alternativ 2, som kom ut som et 
bedre alternativ for prissatte-virkninger, ikke-prissatte virkninger og 
klimagassutslipp i silingsrapporten. Kommunen er også enig i at 
standardavklaring må tas på bakgrunn av konsekvenser for klima, miljø, landskap 
og jordvern. For vassdragsmiljø må det her tas høyde for samlet belastning av 
konsekvensene. 

 Tas til orientering. 

3.b Påvirkning på naturmiljø i planområdet må utredes og hensyntas i alle faser av 
prosjektet. Det vises til krav av Naturmangfoldloven § 7. 
Det påpekes at naturmangfold er inkludert i kapittel om konsekvensutredning, og 
at undersøkelse av områder som kan restaureres, eller tilbakeføres som 
avbøtende tiltak, vil foreligge i kompensasjonsplan. 

 Tas til orientering. 

3.c Samla belastning av ny E6 Gaula må inneholde en oversikt over alle berørte 
vannforekomster. For hver vannforekomst skal effektene av planlagt ny E6 
beskrives og konsekvens for vannmiljøet minimeres. Dette inkluderer grunnvannet 
i tilknytning til Gaula. 
Kommunen understreker at det forventes at inngrep i Gaula skal unngås så lagt 
det er mulig. Ved prioritering av hva som må erosjonssikres, skal terskel for 
sikring ligge høyt, og der hvor det av sikkerhetsmessige grunner må sikres skal 
det vurderes naturbaserte løsninger muligheter for tilbaketrukket elveforbygninger. 

 Tas til orientering. 

3.d Tiltak skal ikke hindre at måloppnåelse ikke er mulig i henhold til vannforskriften § 
4. Alle gyteområder som ødelegges som følge av tiltaket må kompenseres for i 
form av restaurering og tilrettelegging av gyteområder. Ifølge planprogrammet vil 
vannmiljø og vannforskriftens § 12 inngå i delutredning for naturmangfold. 

 Tas til orientering. 
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3.e Det må tas stilling til behovet for eksisterende veg med dagens standard, og 
erosjonssikringer i tilknytning til denne, eller muligheter for omlegging av 
Krogstadvegen. Kommunen minner om at det på COP15 ble 
vedtatt en internasjonal avtale for å hindre videre ødeleggelse av natur, samt 
gjenopprette tapt natur.  
I planområde er det svært lite plass, dalbunnen er smal og det går allerede to 
veier her i tillegg til jernbanespor. Ny E6 innebærer at enda mer av arealet blir 
avsatt til veg. Barriereeffekter for framtidig og eksisterende veg bør kartlegges og 
antall veger bør behovsprøves da mengden infrastruktur påvirker et verna 
vassdrag. 

 Tas til orientering. Barriereeffekter vil bli belyst i konsekvensutredningen. 

3.f Avbøtende og kompenserende tiltak skal utredes i forbindelse med 
reguleringsplan. Basert på samlet belasting skal tiltakspyramiden ligge til grunn 
for forslag til utførelses. Kompensasjonsplan som skal utarbeides må foreslå tiltak 
med tilsvarende verdi som områdene som blir berørt av utbyggingen. 
Kompensasjonsplan og samlet belastning av ny E6 på Gaula bør forankres i 
reguleringsplan. 

 Tas til orientering. 

3.g Oppfølging av anleggsarbeid og restaureringstiltak må kvalitetssikres av 
fagkyndige personer, og det må foreligge plan for skjøtselstiltak i områder hvor 
dette er nødvendig. Hensyn til naturmiljø må ivaretas i anleggsfasen og dette 
gjelder også å hindre spredning av fremmede arter. 

 Tas til etterretning. 

3.h Dersom det foreligger planer om utbygging av kommunal avløpsledning, må det 
avklares bidrag til rørlegging for å koble spredt avløp til kommunalt nett. Spredt 
avløpsanlegg som blir berørt av planområdet må kartlegges og hensyntas i 
forbindelse med anleggsarbeidet. Skade på private anlegg og forurensing som 
følge av dette må unngås. 

 Tas til orientering. Dette vil i hovedsak måtte avklares i forkant av byggeperioden. 

3.i En ROS-analyse må inkludere forhold knyttet til forurensning og tiltak for å 
redusere effekter trafikkulykker har på miljøet i sin helhet og hvor vann er en del 
av det. 

 Akutt forurensning blir vurdert i et samfunnssikkerhetsperspektiv, jfr. Planprogrammet 
kap. 8.4. 



E6 Korporalsbrua – Gyllan 
Planprogram 

 

 
  

 
 
 

Side 23 av 36 
 

 

1.3 Organisasjoner og private parter 
Det er oppsummert 21 innspill fra organisasjoner og private parter. 

Avsender  Innspill  Merknad 
 1. AtB 

 
01.02.2023 

 
Merknader 

  

1. AtB betjener dagens E6, lokalvegsystemet og Støren med flere linjer innenfor planområdet (regionlinjer til 
Trondheim, Røros og Oppdal, og skole- og lokalinjer). Det skal i planprosessen vurderes om det skal 
tilrettelegges for kollektiv i tilknytning til E6, eller om dette skal håndteres på annet vegnett. I dag har 
bussene stopp på Støren og flere har korrespondanse/overganger ved stasjonen. Fremtidig rutestruktur er 
ikke avklart, og for å sikre fleksibilitet for fremtiden oppfordrer vi til at det reguleres holdeplasser i tilknytning 
til nye E6 kryss med tilhørende innfartsparkering og gangkoblinger. 

 Tas til etterretning. Lokalisering av innfartsparkering og 
holdeplasser vil bli avklart gjennom reguleringsplanarbeidet. 
Det vil bli tatt kontakt med Fylkeskommunen, AtB og Midtre 
Gauldal kommune for dialog og samarbeid omkring aktuelle 
løsninger. 

2. Det skal etableres parallell lokalvei på strekningen og det kan bli behov for større omlegginger av 
lokalveisystemet. AtB betjener en rekke holdeplasser/stoppesteder langs dagens veger innenfor 
planområdet og ønsker at det som en del av denne prosessen reguleres holdeplasser langs 
lokalvegsystemet. Det kan være aktuelt å justere plassering, flytte eller slå sammen 
holdeplasser/stoppesteder. Dette er særlig aktuelt dersom det reguleres gang- og sykkelveg. Det  
gjør at de reisende har trygg atkomst til holdeplass fremfor å gå langs vegkanten. 

 Se kommentar over. 

3. AtB ønsker et møte med Nye veier for å se på løsninger for kollektivtrafikken når prosessen har kommet 
dithen at man har skissert forslag til vegsystem. 

 Se kommentar over. 

 2. Gaula 
elveeierlag 
 
v/ Geir 
Moholdt 

  
29.01.2023 

  

 
Merknader 

  
 

1. Strekningen med ny 4-felts motorvei med hastighet 110km/t, tilstøtende 2-felts lokalvei, gang og sykkelvei 
samt at veien heves pga. flomfare på strekningen Korporals bru til kryssløsning sør for Støren sentrum, vil 
sterkt berøre Gaulas største og viktigste sideelv Sokna. Videre er veien tenkt i tunell videre til Håggågjerdet 
via bru der traseen etterpå vil følge nær Gaula. Gaula har allerede vært omfattet av betydelig belastning fra 
tidligere veiprosjekter samt daglig tilført forurensning fra dagens E6. 

 Tas til orientering. 

2. Strekningspåvirkning Sokna 
Sokna er en av landets viktigste sideelver for gytebestander som villaks og sjøørret. Elvestrekningen  
vil med sin ikke-regulerte vannstand lett gå fra meget stor til liten i løpet av korte tidsrom. Jevnt over  
regnes vannføringen som liten og rolig, noe som gjør den særegne elven mer sårbar for påvirkninger  
enn for eksempel Gaula. Undersøkelser viser at tettheten av ørretyngel i Gaula er større nedstrøms Sokna 
enn oppstrøms, men tettheten gått en del ned i de senere år i forhold til elver som Driva, Surna og Eira. 
Dette kan skyldes aktiviteter lengre oppe langs Sokna (blant annet ny E6 i Soknedal, et tidligere jernbaneras 
etc).  
 
Elveeierlaget viser her også til Nye Veiers rapport fra 20.04.22 (Fossum – K Korporalsbrua (Byggeperiode 
2015-2020)) og (Rambøll 2018; COWI 2019 [15] [16] (Kvål-Melhus)). Det vises til at rapporten(e) er 
interessante i denne sammenhengen da de beskriver at bruk av tunnel gir spart fauna langs vassdrag.  
I områder der det er vanskelig å legge veien tilstrekkelig langt nok fra vassdraget, må tunellalternativer  
vurderes. Elveeierlaget er kjent med at det har kommet et forslag på tunell i fjellet på østsiden av Sokna på  
strekningen som går fra Støren til Korporals bru. Elveeierlaget mener dette vil være et meget fornuftig 
alternativ for å spare både miljø, dyrket mark og ikke minst Sokna for store belastninger. Gaula Elveierlag er 
særdeles positive til en slik løsning og ber derfor om at dette forslaget utredes med bakgrunn i at  
dette er den beste løsning slik vi kan se det. 
 

 Tas til orientering. En tunnelløsning øst for Sokna anses ikke 
som realistisk og inngår derfor ikke i planområdet. 
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3. Forurensing av bekker og elver 
Elveeierlaget er bekymret for den økte belastningen en kraftig utvidelse av veinettet forbi vassdragene vil  
medføre. Forurensninger som går i vannsystemer og ender opp i elv er et kjent problem og må  
unngås om mulig. Spesielt er veisalt og asfaltstøv negativt for egg og yngel. En økning av veibredde/antall 
veier som skissert vil øke arealet som skal saltes og benyttes, noe som igjen betyr at mengden forurensning 
til et uforandret vassdrag øker kraftig. Som et eksempel på dette kan vi nevne at etter de beregninger vi  
har fått, vil en tunnelløsning spare miljøet og Sokna på den aktuelle strekningen for opp mot 300  
tonn veisalt/saltlake pr år! 
Elveeierlaget er spesielt bekymret for den negative påvirkningen en slik utbygging har for Sokna og livet i  
denne. Anadrome laksearter er truet og storsamfunnet er pliktig til å hensynta dette på beste måte. Trase slik 
den er planlagt er ikke et alternativ. Alternativet er at hovedfartsåren mellom Oslo og Trondheim kjøres i 
tunell på østsiden (påvirkningsgrad liten) eller trekkes så langt som mulig unna vassdraget som mulig på 
vestsiden.  
 
Elveeierlaget ser også et stort faremoment i at trafikk som legges nær vassdrag kan føre til ulykker av særs  
forurensende art. Nærhet til vassdrag vil øke risikoen betydelig for at man ikke rekker å sikre skadestedet 
tidsnok og at en miljøkatastrofe kan oppstå. Med så mange entreprenører og arbeidstakere som det vil være 
til stede under en slik byggeperiode, vil også her risikoen for akutt forurensning være stor. Om en tenker seg 
at det oppstår et uhell som spolerer en fiskesesong og kanskje fiskens miljø og oppvekst i flere år, vil dette få 
store økonomiske konsekvenser for de ansvarlige. Det vil i tillegg følgelig være kostnadsdrivende for 
utbygger. 
 

 Tas til orientering. En tunnelløsning øst for Sokna anses ikke 
som realistisk og inngår derfor ikke i planområdet. 
 

4. Fiskeinteresser 
Med hastigheter som kan overskride langt over 110 km/t vil støybildet langs elva øke betraktelig. Støybildet 
er oppsamling av mye og høy lyd i en trang dal der lyden slår frem og tilbake mellom fjellene. Dette vil 
selvfølgelig påvirke fiskeopplevelsen for et utall av fiskere gjennom sesongen. Begrenset adkomst til elva vil 
også følgelig være negativt. For de av våre grunneiere som blir berørt av dagens trasealternativ, vil dette 
føre til tapt inntekt og attraktivitet. Sokna har på grunn av den truede villaksen i flere år allerede hatt strenge 
begrensninger for fiske for å verne villaksstammen på best mulig måte. Det er særdeles negativt at 
storsamfunnet legger en motorvei kloss inntil elvas nærområde når dette kan unngås. 
I nordre del av strekningen vil tunellåpningen som vender direkte mot bygninger som brukes i  
forbindelse med lakseturisme kunne ha svært negative virkninger. I tillegg vil motorveibru over en av  
de bedre fiskehølene i Gaula redusere inntektspotensialet for grunneierne betraktelig. 

 Tas til orientering. Konsekvenser for laksefiske vil bli utredet i 
konsekvensutredningen. Jfr. Planprogrammet kap. 8.2.3. 

5. Valg for naturens beste 
Elveeierlaget krever at Sokna, en av Norges viktigste sideelver for villaks og sjøørret, blir fredet på best 
mulig måte. Biotop og arrondering langs elva er viktig ikke bare for fisk, men også for et rikt liv av fugler og  
dyr. Daglig krysser store mengder vilt Sokna for å komme fra den ene siden av dalen til den andre og  
fuglene følger dalen og elva. En 4-felt motorvei med 110 km/t vil følgelig danne en svært negativ barriere. 
Det er et minimumskrav at viltet blir ivaretatt gjennom over og undergangsmuligheter med korte mellomrom 
på veistrekningen. Dagens beskrivelse av trasevalget har ikke gitt rom for trygg passering av vilt i området. 
Våtmarksområdene rundt Sokna er noen av de få eksisterende i området og er en viktig biotop, dette 
området settes nå under et stort press. 
 
En av svakhetene ved planleggingen av E6 Melhus-Ulsberg er oppdelingen i mange delprosjekter. Dette 
fører til at et delprosjekt avsluttes på en måte som ikke gir den optimale videreføringen til neste prosjekt. 
Elveeierlaget anbefaler at planområdet nord for Støren utvides betydelig videre nordover og inn i prosjektet 
Kvål-Gylland (ikke ferdig regulert). Ved å justere planområdet nordover vil det kunne gi bedre fleksibilitet for 
å kunne justere trase og bruplasseringer til det beste for samfunnsinteressene. 
 

 Konsekvenser for vilt vil bli belyst i reguleringsplanen. Jfr. 
Planprogrammet kap. 8.2.3. 
Det er ikke aktuelt å utvide planområdet mot nord. E6 Gyllan - 
Kvål er en separat reguleringsplan som legges ut på høring 
våren 2023. 
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 3. 
Grunneiere:  

 Gnr/Bnr. 
51/12  

 Gnr/Bnr.  
 51/4  
 Gnr/Bnr.  

51/8  
 
Midtre 
Gauldal 
kommune  
 
Dato: 
02.02.2023 

 
Merknader 

  

1. Grunneiernes forslag til trasévalg er østalternativet og de krever dette utredet.  
 
Grunneierne håper forslaget blir hørt da hele dalføret blir ødelagt av støv, støy og vibrasjoner. Dagens 
støybilde ligger allerede godt i overkant av akseptable verdier for oss. Dette er ei lita grend med både 
gårdsdrift og andre bedrifter som vokser og som ikke skal bli bortgjemt bak støyvegger.  
 
For grunneierne vil en fastholdelse av NV sitt trasevalg gjennom dalføret fra Korporals bru til Støren kunne 
utløse et umiddelbart behov for a diskutere innløsning av eiendommer dette gjelder om ikke tunellalternativet 
blir valgt. 
 
Det påpekes også at det krysser enormt mye dyr i dette området som det må tas hensyn til, men som en 
slipper å ta hensyn til viss vei legges i tunnel. Den beste løsningen for både grunneiere, naboer i dalføret og 
storsamfunnet er at ny E6-trase må legges i tunnelløsninger i fjellet (hel tunell på strekningen er mest  
rasjonelt) på østsiden av Sokna. Dagens E6 blir med dette lokalvei og fungerer som i dag til ny vei på 
østsiden av Sokna ferdigstilles. I dette tilfellet må det i tillegg finnes plass for en trase for gang og sykkelvei 
langs lokalveien. En tunnelløsning vil føre til at ny E6 blir 1 km kortere enn i dag, Skjærlitunellen forsvinner i 
sin helhet og arbeidet kan utføres uhindret av dagens trafikk. Tunnelåpninger vil være under veien som går 
til opp til Hauka og i fjellhammeren som kommer ut mot tiltenkt kryssløsning på Støren. 
 

 E6 Korporalsbrua –Gyllan foreslås med tunnel vest for Støren 
med lengde 4,4 km. Tunnelføring videre sørover på østsiden 
av Sokna vurderes som urealistisk da løsningen vil medføre 
betydelig kostnadsøkning på grunn av over 3 km ekstra to-løps  
tunnel og to ekstra bruer over Sokna.  
Nye Veier ønsker derfor å utvikle ny E6 sør for Størentunnelen 
i nærheten av den løsningen som ligger i vedtatt 
reguleringsplan fra 2017. Parallelført lokalvei vurderes 
lokalisert i to alternativer, både øst og vest for Sokna. 

4. 
Grunneiere: 
Gnr/Bnr.  
50/1   
Gnr/Bnr. 
51/1   
 
Midtre 
Gauldal 
kommune 

 
Dato:  
14.01.2023 

 
Merknader 

  
 

1. Den beste løsningen for både grunneiere, naboer i dalføret og storsamfunnet er at ny E6-trase må legges i 
tunnelløsninger i fjellet på østsiden av Sokna. Dagens E6 blir med dette lokalvei og det må også finnes plass 
for en trase for gang og sykkelvei langs lokalveien. Tunnelløsning vil føre til at ny E6 blir 1 km kortere enn i 
dag. Løsningen vil føre til minste tap av dyrket mark, utmark og skogssoner mot vassdrag, og at over 25 
husstander, gårdsbruk og bedrifter i området kan fortsette å eksistere uhindret. Grunneierne viser til at et 
enstemmig tidligere kommunestyre gikk for tunnelløsning på østsiden av Sokna. 
 
NVs trasevalg gir et estimert samlet tap av dyrket mark i drift på 200 dekar samt tap av utmark i tillegg. 
Grunneierne mener at endringene som den nye høringen nevner høyst sannsynlig vil gi et større tap enn det 
forslaget som dannet utgangspunkt for 200 dekar tap i 2016.  
 
Grunneierne ber om at beslutningstakere tenker langsiktig når det gjelder trasevalg. Dersom Østalternativet 
velges, vil dyrkamarka fortsatt kunne gi mat i nye århundrer. Korttenkte økonomiske forhold bør utvilsomt 
være underordnet i et slikt perspektiv, og i motsetning til andre steder langs ny E-6 trase, finnes det på 
omtalte veistrekning et godt alternativ for å unngå ødelegge verdifull dyrkamark, natur og miljø for all framtid. 
 
For grunneierne vil en fastholdelse av NV sitt trasevalg gjennom dalføret fra Korporals bru til Støren kunne 
utløse et umiddelbart behov for å diskutere innløsning av eiendommer om ikke tunellalternativet blir valgt. 

 Se svar på merknad over. 
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2. Dagens trasevalg for ny E6 
En ny E6 bygd på dagens trasealternativ må bygges under full trafikkavvikling på E6 og det må først bygges 
en lokalvei for å avvikle trafikken under utbyggingen. Dette vil gi en stor rasering av området både under 
utbyggingen og i mange år etterpå. Utbyggingen tar beslag i så store arealer både underveis og etterpå at 
hele strekningen blir fylt av veier og anleggsområder. Store deler av primæreiendommen vil sannsynligvis 
være ubrukelig under anleggsperioden.  
 
I tillegg kommer store utfordringer med å bo og drive resten av gården grunnet støy, vibrasjon og 
begrensning av bevegelsesområder. Jakt på hjortevilt i åkerlandskapet vil kanskje forsvinne for godt og 
tilgang til fiske i Sokna vil bli begrenset. Strekningen er for smal for bebyggelse og fortsatt bærekraftig 
jordbruk når den skal kombineres med dagens jernbane, høyspentlinje, gang og sykkelvei, lokalvei, 4-felts 
motorvei 110 km/t og ikke minst Sokna. Det er helt klart store samfunnsoffer for evig fremtid i den forelagte 
løsningen og det utløses et alvorlig press på vernet vassdrag, natur og levende vilt og ikke minst innbyggere 
og landbruksnæringa på strekningen. Forslaget fra NV er altså kynisk basert kun på økonomi uten hensyn til 
natur, mennesker og miljø.  
 
For grunneierne vil en fastholdelse av NV sitt trasevalg gjennom dalføret fra Korporals bru til Støren kunne 
utløse et umiddelbart behov for å diskutere innløsning av eiendommer om ikke tunellalternativet blir valgt. 

 Se svar på merknad over. 

3. Støy og forurensning 
Det er en kjensgjerning at hastighetene i perioder kan overskride langt over 110 km/t. Hastighetsøkningen 
fra 80 km/t og opp til 110 km/t vil påvirke støybildet i dalen betraktelig. Dagens støybilde ligger allerede godt i 
overkant av akseptable verdier for grunneierne. Det merkes også at trafikkbildet har økt ut over kveld og natt, 
noe som er svært negativt for de som bor der. Støybildet er oppsamling av mye og høy lyd i en trang dal der 
lyden slår frem og tilbake mellom fjellene. Boligene greier ikke ytterligere trafikkstøy uten vesentlig 
oppgradering med støydempende tiltak. Utenfor er det allerede i dag vanskelig å gjennomføre en normal 
samtale. Planene som frem til nå er fremlagt av NV, beskriver at støydempende tiltak ute er utelukket på 
denne strekningen. Grunneierne kan ikke akseptere ytterligere økning av trafikkstøyen. Endringene vil også 
bidra til en økning av forurensninger som svevestøv og avgasser på grunn av adskillig høyere hastighet og 
økt trafikkmengde. Grunneierne frykter i tillegg stor lysforurensning i de tilfeller der det velges veibelysning i 
tillegg, men det er uklart om dette er tilfelle på NV sitt trasevalg 

 Fartsgrensen på strekningen er ikke avklart. Bygging av ny E6 
vil utløse krav om støyskjerming for alle berørte boliger i 
området. Støysituasjonen vil derfor bli bedre enn i dag for de 
som bor langs E6 i dette området. 

4. Valg for naturens beste 
Grunneierne krever at Sokna, Norges viktigste sideelv for villaks og sjøørret, blir fredet på best mulig måte. 
Biotop og arrondering langs elva er viktig ikke bare for fisk, men også for et rikt liv av fugler og dyr. Daglig 
krysser store mengder vilt Sokna og fuglene følger dalen og elva. En 4-felts motorvei med 110 km/t vil 
følgelig danne en svært negativ barriere. Det er et minimumskrav at viltet blir ivaretatt gjennom over- og 
undergangsmuligheter med korte mellomrom på veistrekningen. Dagens beskrivelse av trasevalget har ikke 
gitt rom for trygg passering av vilt i området. Våtmarksområdene rundt Sokna er noen av de få eksisterende i 
området og er en viktig biotop, dette området settes nå under et stort press.  
 
Det er også en kjent sak at saltforurensning fra snø og regn vil ha stor ødeleggende effekt på gyteelver. 
Sokna har hatt strenge begrensninger for fiske for å verne villaksstammen på best mulig måte, og det virker 
veldig spesielt at man da legger en motorvei kloss inntil elvas nærområde når det kan unngås. En 
tunnelløsning vil spare miljøet og Sokna på strekningen for opp mot 300 tonn veisalt/saltlake pr år.  

 Konsekvenser for vilt og fisk vil bli utredet i reguleringsplanen. 
Jfr. Planprogrammet kap. 8.2.3. 

5. Jordbruket 
Det kommer klart frem i NV sitt trasevalg at det er den beste dyrkamarka som står for fall. Flater i dalbunnen 
er alltid mest fruktbar, har best klimatiske forhold og mest sollys. Tapet av slik dyrkamark forringer 
totalavlingene mye mer enn om dyrkamarka ligger dårlig til. Alvorlighetsgraden av å tape slik jord vil kunne 
føre til at snittavlingene blir så lave at de i kombinasjon med redusert areal ikke lengre er økonomisk 
drivverdig. 
 
Et annet aspekt er at deler av dyrkamarka ikke lengre kan drives fornuftig ved at det blir stående igjen smale 
partier eller små teiger som ikke kan utnyttes fornuftig. Dagens landbruksutstyr har en arbeidsbredde på 
mellom 3 og 5 meter og små vendeteiger gir dårlig avkastning og avling. Grunneiernes krever at tap av 

 Konsekvenser for jordbruk vil bli utredet i reguleringsplanen. 
Jfr. Planprogrammet pkt. 8.2.5. Det vil bli lagt vekt på å finne 
løsninger og tiltak som begrenser tapet av dyrka mark, og det 
skal vurderes muligheter for å etablere erstatningsareal for 
dyrka mark som går tapt. 
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dyrket mark erstattes med tilsvarende i umiddelbar nærhet, slik at de kan fortsette å dyrke å drive jordbruk 
bærekraftig.  
 
Grunneiere har siden 2015 arbeidet jevnt og trutt med å slåss for sitt syn, og etter 8 år oppleves det som en 
utmattende trussel som setter begrensninger for langsiktige valg og investeringer man ser for seg på et 
gårdsbruk. Det kan være alt fra utvidelse av drift til barn som er usikre på om de kan ha en fremtid på det 
stedet de har vokst opp. En offentlig bestemt rasering av området du bor i vil prege deg lenge, både før, 
under og etter prosessen. Grunneierne mener at det uansett resultat er på tide at avgjørelser blir tatt og 
vissheten om resultatet kan komme frem. Grunneierne krever svar på dette i nær fremtid.  
Grunneierne viser også til vedlagte utklipp fra forrige høring, høsten 2016 

6. Noen av grunneiernes krav: 
- Trasevalg med tunell på østsiden av Sokna utredes på lik linje og med samme fokus som dagens 

trasevalg.  
- Det skal legges stor vilje fra NV og konsulenter i å søke en løsning som ikke raserer dalføret mer enn 

det som er dagens nivå og at man tar østsiden som et seriøst alternativ.  
- En tredjepart som grunneierne velger på utbyggers regning, skal vurdere trasealternativene (for det 

kreves mer enn en løsning) og hvor tilstrekkelig østsidealternativet er redegjort.  
- Sokna og områdene rundt Sokna bevares urørt i den stand området er i dag.  
- Det kreves at Statsforvalteren må gå igjennom dagens trasevalg opp mot en tunnelløsning både av 

hensyn til natur, miljø og landbruk. Hvem som tar ansvar for innbyggere og de menneskelige 
belastninger de utsettes for, vites ikke.  

- Det kreves en snarest oppmåling og utredning over hvor stort tap av dyrket mark, dyrkbar mark og 
utmark som blir berørt av de 2 traseforslagene der 4-felt 110 km/t, 2-felt lokalvei, gang og sykkelvei, 
busstopp, avkjøringer og veiskuldre/grøfter er tatt inn. Utredningen skal også beskrive totalbredden 
på hele veinettet fra grøftekant/skråningslutt til grøftekant/skråningsslutt samt areal som kreves av 
endrede adkomstveier/avkjøringer. Utredningen må være med som grunnlag for videre 
beslutningsprosess og før kommunens beslutning blir tatt. Utredningen må også konkretisere de 
tilfeller der gjenværende rester av teiger/utmark ikke lengre blir fornuftig nyttbare og således må 
avstås til veiformålet eller på annen måte erstattes. 

 Se kommentar til merknad fra grunneiere på 51/4, 51/8 og 
51/12. 
Siste strekpunkt: Disse forholdene vil bli utredet som en del av 
reguleringsplanen. 

5. Frank 
Vidar 
Harstad 
 
Midtre 
Gauldal 
kommune 
Gnr/Bnr. 51/1 
 
Dato: 
15.01.2023 

 
Merknader 

  
 

1.  Grunneiers forslag til trasevalg er Østalternativet og krever dette utredet. Den beste løsningen for 
både grunneiere, naboer i dalføret og storsamfunnet er at ny E6- trase legges i tunnelløsninger i fjellet (hel 
tunell på strekningen er mest rasjonelt) på østsiden av Sokna. Dagens E6 blir med dette lokalvei og fungerer 
som i dag til ny vei på østsiden av Sokna ferdigstilles. I dette tilfellet må det i tillegg finnes plass for en trase 
for gang og sykkelvei langs lokalveien. En tunnelløsning vil føre til at ny E6 blir 1 km kortere enn i dag, 
Skjærlitunellen forsvinner i sin helhet og arbeidet kan utføres uhindret av dagens trafikk. Tunnelåpninger vil 
være under veien som går til opp til Hauka og i fjellhammeren som kommer ut mot tiltenkt kryssløsning på 
Støren (jf. vedlagt bilde). Løsningen vil føre til minste tap av dyrket mark, utmark og skogssoner mot 
vassdrag.  
 
Trasevalget NV foreslår på strekningen mellom Korporals bru og Støren gir et estimert samlet tap av dyrket 
mark i drift på 200 dekar samt tap av utmark i tillegg. Det kreves at tapt areal må utredes snarest for å 
kvalitetssikre dette. Endringene som den nye høringen nevner, vil høyst sannsynlig gi et større tap enn det 
forslaget som dannet utgangspunkt for 200 dekar tap i 2016. Tunell på østsiden vil også føre til at over 25 
husstander, gårdsbruk og bedrifter i området kan fortsette å eksistere uhindret. Østsidealternativet berører 
grunneierne bekjent, ingen bygninger og ikke dyrket mark. 
 

 Se kommentar til merknad fra grunneiere på 51/4, 51/8 og 
51/12. 
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6. Karl 
Gunnar 
Hovind 
 
Melhus 
kommune 
Gnr/Bnr. 
227/1 
 
Dato: 
03.02.2023 

 
Merknader 

  

1. Søndre Håggån er et heltidsbruk som består av omtrent 3 000 daa hvorav rundt 180 daa dyrket mark og 
2500 daa produktiv skog. Produksjonene er skogbruk, korn og høy for salg samt lakseturisme med 
overnatting. 
 
Kart 
Det offentlige kartverket inneholder en rekke feil og mangler i planområdet. Før videre planlegging 
igangsettes må de ansvarlige i samarbeid med grunneierne få rettet opp i disse feilene. For eksempel er det 
et område som ikke er grensemarkert på offentlige kart i Håggåberga ytterst mot E6, men som tilhører 
Søndre Håggån. 

 Nye Veier benytter offentlige kartbaser som grunnlag for vår 
planlegging. Dersom det er feil i disse bør det tas opp med 
kart- og oppmålingsavdelingen i kommunen. 

2. Alternativ 2 - Tunnel vest for Støren 
Det er positivt at Midtre Gauldal kommune innser at det går tapt flere leveår som følge av trafikkstøy og 
veiforurensning enn ved ulykker og dermed ønsker veien lengst mulig bort fra store befolkningssentra. Når 
det i tillegg viser seg at dette forslaget er mindre samfunnsøkonomisk ulønnsomt enn tidligere forslag fra 
Statens vegvesen og Nye Veier, gir resultatet seg selv. Dette burde Nye veier, med sin jakt etter 
kostnadsbesparende tiltak, sett på et tidligere tidspunkt. 

 Tas til orientering. 

3. Silingsrapport - 4.3 - Prissatte virkninger  
Hvis en ser bort fra alternativ 0 hvor det ikke foretas utbygging, men bestemmer at dagens veg er god nok 
og kanskje ser på mulighetene til å redusere behovet for veitransport, er grunneier enig med NV i at det er 
best å investere i vegutbygging på en måte som gjør tapet for samfunnet som helhet minst mulig. Siden 
tapet for samfunnet utgjør 1,5 milliarder i alternativ 2 og 2,84 milliarder i alternativ 1 er det åpenbart hvilken 
løsning som bør velges. Å påføre samfunnet minst mulig skade bør være et særlig viktig prinsipp for de som 
forvalter offentlige midler. 

 Tas til orientering. 

4. Silingsrapport - 4.5.3 Naturmangfold 
Lakseturismen er antagelig den viktigste tilleggsnæringen til landbruket i dalføret, og på Søndre Håggån 
utgjør den en betydelig del av omsetningen. Med å anlegge en 250 meter lang bro over det mest attraktive 
strekningen på valdet vil den økonomiske verdien av laksevaldet bli rasert. I tillegg vender tunnelåpningen  
rett mot bolig som leies ut til laksefiskere. Forurensing, støy og lysforurensing vil påvirke virksomheten svært 
negativt. Med alle brukryssinger og delutfyllinger i Gaula som ny E6 gjennom Gauldal og Soknedal  
planlegges med, løper en stor risiko for at turistnæringen i dalføret blir varig svekket. 
 

 Konsekvenser for laksefiske vil bli utredet i 
konsekvensutredningen. Jfr. Planprogrammet kap. 8.2.3 og 
8.2.5. 

5. Silingsrapport - 4.5.4 Kulturarv 
Søndre Håggån består av 4 Sefrak-registrerte bygninger i et opprinnelig miljø, i tillegg består gården også av 
8 bygninger som stammer fra før 1900 som ikke har blitt Sefrak-registrert. Grunneier har lagt inn millionbeløp 
og stor egeninnsats på istandsetting av bygninger og å ta vare på byggeskikken. Det har vært lønnsomhet i 
dette siden bygningene kunne brukes for inntektsgivende virksomhet på gården; jordbruk eller turisme. 
Konsekvensen av at en så stor del av næringsgrunnlaget på gården forsvinner ved en vegutbygging (både 
alt. 1 og 2) er at grunneier allerede har blitt nødt til å avslutte vedlikehold av bygningene. En grunneier har 
tilpasningsplikt i forhold til offentlige inngrep og det vil være lite lønnsom bruk av ressurser å vedlikeholde 
bygninger som får sterkt redusert nytteverdi etter en evt. vegutbygging. En vegplan som berører 
næringsgrunnlaget på gården, vil automatisk på sikt føre til tap av bygningsmassen med stor verneverdi. 

 Tas til orientering. 

6. Silingsrapport - 4.5.5 Naturressurser 
Grunneier er forelagt kartskisse fra NV over permanent beslag av dyrket mark til ny E6, fyllinger og halvkryss 
i nord. Beslaget bare på denne gården vil være over 50 daa og i tillegg vil det bli dårligere arrondering. Når 
det fremstilles som om permanent beslag av dyrket mark ved alternativ 2 kun utgjør 55 daa, må en være 
oppmerksom på at totalarealet som går tapt er langt høyere på strekningen Gylland-Korporalsbrua. 

 Areabeslag og arronderingsulemper vil bli utredet i forbindelse 
med reguleringsplanen. Jfr. Planprogrammet kap. 8.2.5. 
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7. Støy 
Det er ikke utarbeidet støysonekart for området Håggån, men en økning av fartsgrense til 110 km/t, 
tunnelåpning rett mot boligene, akselerasjonsfelt i oppoverbakke for trafikk fra gammel E6 og støy fra blant 
annet tunnelvifter vil redusere bokvaliteten betydelig. I en så trang del av Gauldalen som vi har her vil en 
også oppleve at lyd forplanter seg frem og tilbake mellom dalsidene og forsterke støyplagene ytterligere. 
Hvis området skal være beboelig i ettertid må det brukes store beløp på støyskjerming/isolasjon av boliger 
og landskap. 

 Fartsgrense på ny E6 er ikke avklart. Støyskjermingstiltak i 
henhold til gjeldende retningslinjer vil bli utredet som en del av 
reguleringsplanen. 

8. Konklusjon videre drift eller avvikling av denne gården 
Landbruk er en næring som trenger langsiktig forutsigbarhet og noenlunde arbeidsro. Siden grunneier kjøpte 
gården i 1987 har E6 allerede blitt flyttet og utvidet 2 ganger, i tillegg har det blitt fremlagt et utall 
reguleringsplaner, planendringer og planprogram. Midlertidig ervervet dyrket jord har blitt påført store skader,  
og det er stadig mas om å foreta grunnundersøkelser helst med kort varsel og helst i vekstsesongen. 
Med bakgrunn i den betydelige reduksjonen i næringsgrunnlag som videre motorveiutbygging over denne 
eiendommen vil gi, er konklusjonen å avvikle drifta i sin helhet. Dette gjelder for begge de skisserte 
alternativene. 
For å kunne oppnå et oppgjør for det som blir igjen av gården, som også kan finansiere en ny  
eiendom. kan det finnes flere ulike løsninger: 

- Nye Veier løser inn hele eiendommen for å bruke restarealer vest for E6 som riggområde og 
steindeponi. Da kan de selv velge hva de vil gjøre med arealet etter ferdigstillelse av ny E6. 

- Gården legges ut på det åpne marked, men den vil kunne være svært vanskelig å selge med planene 
som er under utarbeidelse. 

- Grunneier søker selv å få omdisponert restareal til bolig og industri. Med tanke på hvilke inngrep som 
skjer på dyrket mark i dalføret for ny E6 vil det i dette tilfelle være utilbørlig av myndigheter å bruke 
jordvern som argumentasjon for å forhindre videre nedbygging. 

 
Beslutningen sitter selvfølgelig langt inne etter at familien har eid og drevet gården i 9 generasjoner, men 
med mindre Nye veier finner et annet krysningspunkt over Gaula, eventuelt velger å holde seg på vestsiden 
hele veien fra Kvål til Soknedal ser grunneier ingen annen løsning. 

 Tas til orientering. Vi har forståelse for at en uavklart situasjon 
mht planer for ny E6 er krevende for flere grunneiere på 
strekningen. 

7. John 
Esten Skjærli 
 
Ole Johan 
Skjærli 
 
Midtre 
Gauldal 
kommune 
Gnr/Bnr. 52/9 
 
Dato: 
25.01.2023 
 

 
Merknader 

  
 

1. Grunneier er født og oppvokst på Snøan og tatt over eiendommen som feriested. Dette er en 
husmannsplass som har vært i bruk fra 1700. Den ligger like ved jernbanen nord for det planlagte 
tunelinnslag. Grunneier støtter forslaget som går ut på legge ny E6 på Østsida av Sokna, og kan ikke se 
noen fordeler med det foreliggende forslag. Det vil bare føre til rasering av dyrkajorda fra Nerøyen og til 
Korporalsbrua, og kanskje riving av flere hus. Stiller seg bak høringsuttalelsen til grunneierne i Nerøyen og 
Øverøyen. 

 Se kommentar til merknad fra grunneiere på 51/4, 51/8 og 
51/12. 
 

2. Kommentarer til planprogrammet  
Under pkt. 1.1, bakgrunn for planarbeidet står det følgende: «For delstrekningen E6 Korporalsbrua 
Prestteigen foreligger det godkjent reguleringsplan fra 2017, utarbeidet av Statens vegvesen. Og så står det: 
Det vil bli behov for å oppdatere disse.» 
Under pkt. 1.3 Konsekvensutredning står følgende: «Der det er gjeldende reguleringsplaner, kan  
planforslaget avvike både når det gjelder standard og løsning.» 
Under pkt. 2.2.3 Åpne møter og kontordager; «Positivt at det blir åpne møter, og at berørte parter kan 
få komme til orde.» 
Under pkt. 3.3 kommunale planer og føringer står det i pkt. 3.3.1: «Gjeldende reguleringsplaner  
for E6 endres eller erstattes, det gjelder bl.a. E6 Korporals bru – Prestteigen, vedtatt 28/9 2017.»  
 
Grunneier mener at det ut fra de forannevnte punkter ser ut til at NV legger opp til at endringer vil skje  
med de vedtatte planer. 
 
Grunneier utfordrer ordfører Sivert Moen og Midtre Gauldal kommunestyre til å endre vedtatte 
reguleringsplan til å omfatte østsiden av Sokna. Grunneier foreslår at bondelaget i Midtre Gauldal sammen 

 Tas til orientering. 
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med ordfører, kommunestyre og grunneiere befarer strekningen, der terreng og landskap blir synfart på 
begge sider av Sokna opp til Korporalsbrua, for å synliggjøre at det er mulig for tuneller og veg i dagen på 
strekningen. I tillegg vil en ny Korporals bro spares inn med noen millioner. Det vil kanskje være behov for en 
ny Haukdalsbro. Dette alternativet vil vel også bli noe kortere. Et enstemmig kommunestyre har vedtatt dette 
alternativet tidligere. Derfor må Midtre Gauldal kommune (MGK) sørge for at begge alternativer blir skikkelig 
utredet og beregnet før noe vedtak blir gjort i valgåret.  

3. Senterpartiet sitter med makta i MGK, og har nå gjennom praktisk senterpartipolitikk en alle tiders mulighet til 
å verne om dyrkamark og en del av livsgrunnlaget for bøndene i området, samt ivareta det som er igjen etter 
tidligere vegbygging i området. Å rasere en veg som er bygd for omkring 20 år siden til mange millioner, 
hører egentlig ingen steds hjemme alt mens det fins brukbare alternativer, og i tillegg vil rasere dyrkajorda. 
Snøan kan bli stedet som blir rasert etter at mye dyrkajord gikk med og mange hus ble revet ved forrige  
vegutbygging. Slik dagens vegnett med sideveger er nå, så får all trafikk gå uforstyrret mens en ny veg på 
andre siden av Sokna bygges. 
 
Grunneier viser til E39 og strekningen Øysand til Thamshavn, der det er 7 tuneller med åpen veg imellom. 

 Tas til orientering 

4. På/ved grunneiers eiendom, er det planlagt at mye av dagens terreng skal tas ned til nytt bortimot dagens 
vegnivå, (her går mye dyrkajord med), noe som vil bety at eiendommen blir liggende på toppen av en meget 
høy skjæring. Fra dagens E6 er det en del støy, mange skal prøve hestekreftene, noe som høres godt, og 
spesielt i 2. etasje. Når skogen kommer bort vil det bli enda mere støy, men viser til at det i kapitlet om støy 
er lagt inn visse begrensninger, så grunneier håper på å få en dialog om problemer knyttet til dette hvis 
alternativet blir vedtatt.  
 
Grunneier setter sin lit til at MGK innser galskapen i det foreslåtte planprogram, og sørger for at vegen blir 
plassert der den hører hjemme i den trange dalen, og unngår mer rasering enn det som har vært. 

 Tas til orientering 

8. Jordvern 
Trøndelag 
 
v/Rigmor 
Bjerche  
 
Dato: 
03.02.2023 
 

 
Merknader 

  
 

1. Jordvern Trøndelag er en partipolitisk uavhengig allianse, basert på frivillighet og demokratiske prinsipper 
som er tilsluttet den nasjonale jordvernalliansen, Jordvern Norge. Jordvern Trøndelag har en  
nullvisjon for nedbygging av dyrka mark. Selv om en nullvisjon for noen vil være urealistisk, markerer det vår 
holdning og understreker alvoret i situasjonen vi har havnet i der matjorda så å si alltid må vike. Et tydeligere 
skille må iverksettes, særlig der den mest verdfulle kulturjorda finnes, slik som i dalføret til 
Trondheimsfjorden, deriblant Gauldalen. I realiteten vil aksept for et hvis antall omdisponering føre til at vi 
står helt uten matjord en dag.  
 
Det vises til en fraværende oppfølging av jordvern, da det ikke er etablert et system for dokumentasjon for de 
omdisponerte arealenes produksjonspotensial (for eksempel fordelt på klimasoner) heller ei for 
dokumentasjon av jordsmonnets tilstand og utvikling. Vi mener begge disse elementene må dokumenteres 
før man fullverdig kan si at man har god ryggstøtte til å i det hele tatt vurdere nedbygging på dyrka jord.  
 
Jordbruksarealet i Norge utgjør mindre enn 3 prosent av landarealet, og bare en tredjedel av dette egner seg 
for dyrking av matkorn. For å bremse nedbyggingen, vedtok Stortinget i 2021 et mål om at maksimalt 3000 
dekar dyrka jord skal kunne omdisponeres årlig til andre formål. I Hurdalsplattformen er jordvernmålet på 
maks 2000 dekar per år. Som jordvernallianse er vårt primære oppdrag å forhindre nedbygging av matjord. 
Vi er derfor prinsipielt motstander av enhver nedbygging av matjord, men har forståelse for at kritisk  
infrastruktur som er nødvendige for felleskapet vil prioriteres fremfor jordvernet i enkelte saker. 
 
Krig i Ukraina, pandemi og klimaendringer minner oss hvor viktig det er å øke norsk sjølforsyning og å styrke 
jordvernet. I Norge er vi spesielt sårbare fordi omtrent 60% av maten folk skal leve av importeres. Med dette 
beslaglegger vi også store jordareal og vannressurser i andre land, noe som ikke er forenelig med FNs 
bærekraftmål. På den nasjonale jordvernkonferanse den 5. des. 2022, kunne Sandra Borch dele at det aldri  

 Tas til orientering 
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før har vært så mye fokus på jordvern og matberedskap på de internasjonale møtearenaene som nå. Arne 
Bardalen fra NIBIO følger opp, og synliggjør at av de 17 bærekraftmålene til FN, er det 13 som omhandler 
jord i god tilstand.  
Jordvern er avgjørende for matsikkerheten på kort og lang sikt, men samtidig handler det om det store 
mangfoldet av jordfunksjoner og jordsmonnets økosystemtjenester. Dyrka jord er en ikke-fornybar ressurs, 
mens dyrkbar jord er en begrenset ressurs. Vi har også den senere tid fått et forbud mot nydyrking på myr, 
som igjen legger press på den totale tilgangen på areal av dyrkbar jord og rangerer natur- og 
kulturlandskapsverdiene høyre enn noen gang. 

2. Plandokumentet for E6 Korporalsbrua – Gyllan, skisserer to alternativ. Uansett alternativer, beslaglegger 
dette noe som for noen kan bli ansett som lite vesentlig dyrka eller dyrkbart areal, men som ovenfor enkelte 
gårdbrukere vil påvirke i stor grad. For enkelte er nedleggelse et eneste alternativ.  
 
Veier med høy (110 km/t) fartsgrense er mer arealkrevende enn veier der fartsgrensen er 90km/t eller 
mindre. Jordvern Trøndelag (JT) ønsker å påpeke at ifølge Miljødirektoratet er den største norske kilden til 
spredning av mikroplast til havet fra slitasje av bildekk, 2.500 tonn i året. Like mye blir igjen på land, og hvor 
mye av dette som blir innblandet i matjorda er uvisst. Slitasjen på dekk øker med hastighet og tyngde på 
bilen. Høy hastighet fører til høyere energibruk for kjøretøyet. I en verden med knapphet på energi er det 
mer framtidsrettet med lave fartsgrenser enn høye. Jordvern Trøndelag oppfordrer til å sette lavere 
fartsgrense slik at en kan ha smalere veger og med det i mindre grad legge beslag på natur og matjord. Vi 
ber også om at NV vurderer et alternativ der det kun er ett kryss i sørlige del av tunnelåpningen i Mannfjellet. 

 Dimensjoneringsklasse og fartsgrense for ny E6 vil bli avklart i 
forbindelse med reguleringsplanarbeidet. 

3. Det er positivt å se at arealregnskap og matjordplan er nevnt i planprogram, men JT får ikke det totale 
arealregnskapet til å gå opp iht. dyrka jord. Det vil trolig gå mer dyrka mark enn det som er oppgitt i 
gjeldende planprogram. Tallene må kvalitetssikres før videre behandling. Videre i planprosessen, bør man gi 
en bestemmelse som sikrer kvalifisert kompetanse ovenfor entreprenøren som skal håndtere matjord etter 
godkjent matjordplan. I tillegg til det som står i planprogrammet om naturressurser, blir det viktig å ta med 
følgende:  

- at tilgjengeligheten til landbruksarealene, både jord og skog, opprettholdes i anleggsfase og i ettertid 
og at dette sikres gjennom reguleringsbestemmelsene  

- at matjordplanen ivaretar jordressursen på best mulig måte, og at det sikres gjennom 
reguleringsbestemmelsene at matjordplanen følges.  

- at konsekvensene for skogens karbonfangst utredes slik at dimensjoneringen av avbøtende tiltak ved 
avskoging står i forhold til tiltaket. Det vises i den forbindelse til Statlige planretningslinjer for klima- 
og energiplanlegging og klimatilpasning. 

 Tas til orientering. Arealbeslag av dyrka mark vil bli beregnet 
med bakgrunn i den veiløsningen som blir valgt i 
reguleringsplanen. 

4. Dyrkamark skal erstattes på areal innen samme arealsone og ikke flyttes på eksisterende dyrka mark eller 
dyrkbar mark. Matjordplan skal derfor ikke bare vurdere mulighetene, men komme med konkrete forslag til 
areal for etablering av erstatningsareal for dyrka mark, da med bakgrunn i C-sjiktet før politisk behandling. 
Samtidig skal det legges inn konkrete forslag til erstatningsareal for tapte bygningsmasser der det ikke er 
dyrka eller dyrkbar mark, men på allerede avsatte områder for bolig, fritid og næring.  
 
Det stilles spørsmål til hvorfor man åpner opp for at entreprenøren skal ha handlefrihet når det gjelder 
avstand på transport av masser (Jf. kap. 9.8, 2. avsnitt). Jordvern Trøndelag mener det er viktig å komme 
med bestemmelser for hvilke masse som er best egnet hvor, og hvor raskt dette skal utføres iht. ivaretakelse 
av jordressursens egenskaper. Det er naturlig å ta dette inn i utarbeidelse av matjordplan. Erfaringsmessig 
bør det gis minst mulig rom for handlingsfrihet, da det i større grad oppstår konflikter og utfordringer iht. 
oppfølging av massehåndtering i etterkant og underveis i anleggsarbeidet. 

 Matjordplanen, som vedlegg til reguleringsplanen, vil omtale de 
forholdene som er påpekt her. 
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9. Karina 
Berge Moen, 
Ole Magne 
Kant  
GBnr. 44/9  
 
Anders 
Gunhildsøien 
GBnr. 44/11 
 
 
Dato:  
02.02.2023 

 
Merknader 

  
 

1. Det vises til kapittel 6 i Forslag planprogram Korporalsbrua – Gylland med konsekvensutredning, som tolkes 
dithen at framtidig E6-trase i sin helhet vil gå på vestsiden av Sokna. Grunneierne ønsker en bekreftelse på 
dette. 
 
Det vises videre til kapittel 6.2 Lokalveier. Inntegning av trase for lokalveier og tanker på hvor de skal gå er 
ikke beskrevet i planprogrammet. Ønsker tidlig tilbakemelding på dette. 
 
Det er ikke beskrevet i planprogrammet hva som vil skje med adkomst til gårdene Gunhildsøya (44/11) og 
Løvøya (44/9) Midtre Gauldal kommune. Grunneierne ønsker svar på dette. 
 
Endret tunnellengde 
Det stilles spørsmål om det er foretatt en mulighetsundersøkelse over forlengelse av tunnel gjennom 
Mannfjellet med sørgående utløp ved Nerøien? 

  Nye Veiers forslag til planområde forutsetter ny E6 på 
vestsiden av Sokna. 
 
Løsninger for lokalveier, og atkomst til Gunhildsøya og 
Løvøya, vil bli avklart som en del av reguleringsplanarbeidet. 
 
 
 
 
 
Det er gjort en vurdering av tunneltrasé som tilsier at det ikke 
er aktuelt å forlenge tunnelen til Nerøien. 

10. Roger 
Kristiansen 
Eklo 
Dato: 
19.12.2022 

 
Merknader 

  
 

1. Håper at alternativ 1 velges, pga. mye støy fra eksisterende E6, da det vil redusere veistøy betraktelig ved 
alle husene på kvasshyllan. 

 Tas til orientering. 

11. 
Gunnar Lund 
GBnr.46/36 
Anders Holte 
GBnr.48/7 
Kjellrun Lund 
GBnr.46/24 
Tore Wolden 
GBnr.46/6 
 
Dato: 
24.01.2022 

 
Merknader 

  
 

1. Ny plan om E6 i tunnel via Mannfjellet: 
Fire beboerne i nærheten av søndre ende av tunnelen har gått sammen om denne uttalelsen.  
Beboerne mener tunnel er beste alternativ. 4-felts vei og stor fart krever mye areal og blir forurensende, 
men tunnel gir oss også bekymringer. 
 
Skredfaren må ikke undervurderes. Mange ras har gått før, og terrenget blir kalt SKRØBAKKAN. 
Beboerne er redd anleggsarbeidet medfører rystelser som kan føre til skader på bygninger, veier, vannkilder 
og avløp.  
 
Beboerne forlanger det blir gjort befaring på eiendommene før anleggsarbeidet begynner så 
eventuelle skader kan påvises senere. Hva med utlufting av forurenset luft fra tunnelen? 
 
 

  
Det vil bli lagt stor vekt på geoteknisk stabilitet, og det vil bli 
utført omfattende grunnundersøkelser i området før byggestart. 
Det vil bli gjort befaring alle nærliggende bygninger i forkant av 
anleggsstart. Ventilasjonsretning for tunnel, og luftkvalitet ved 
tunnelåpninger, vil bli vurdert i forbindelse med 
reguleringsplanleggingen. 
 
 

12. Kjell Ove 
Mælen 
 
GBnr. 228/1 
 
 
Dato: 
22.12.2022 

 
Merknader 

  
 

1. Uttalelsen gjelder for Alternativ 2 kryssing av Gaula og tunnellinnslag. 
 
1: Hvis Krogstadveien også kalt gamle Kongeveg, skal benyttes som anleggsvei må den forsterkes i stor 
grad. Vegen er fylkesveg opp til Bruaberga (tunell), så er den privat derfra til Hage bru. Kontaktpersoner for 
den private delen er Atle Tilseth og Kjell Ove Mælen. Det må også nevnes at vegen må være åpen for 
alminnelig ferdsel under anleggsperioden Deler av vegen opp til Haga bru er anlagt på Bane Nor sin 
eiendom. 
 
2: Ny bru over Gaula må ivareta i størst mulig grad gyteområder for laks, og det betyr at brukar i elv bør 
unngås. De må også nevnes at Gaula i området er under endring (senking). Dette har medført stor aktivitet 
for sikring inn mot vestre elvebredd i 2022. Ref. NVE- prosjekt. 
 

 Evt. bruk av Krogstadveien som anleggsatkomst vil bli tatt opp 
i forbindelse med reguleringsplanleggingen. 
 
 
 
 
 
Utforming av bru over Gaula klarlegges gjennom 
reguleringsplanleggingen. Det legges opp til bru uten søyler i 
elva. 
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3: Det må prioriteres god støydemp av tunnellinnslag. Spesielt gjelder dette for de nærmeste berørte. 
 
 
 
4: Krokstadsanden (tunnellinnslag nord) har 3 private vannanlegg som dekker 9 husholdninger og en 
snekkerbedrift. Er skeptisk mtp. at anleggsarbeid kan medføre skade/ødeleggelse av vannanlegget. Derfor 
forutsettes det at grunnboring og tilrettelegging av nytt vannanlegg er med i planlegging av alternativ 2. 

Støyskjermingstiltak i hht gjeldende retningslinjer vil bli utredet 
i forbindelse med reguleringsplanarbeidet. 
 
Dette vil bli utredet gjennom reguleringsplanen. Tiltakshaver vil 
uansett ha ansvar for å erstatte/istandsette berørte 
vannforsyningsanlegg. 

13.  
Næringsfore
ningen i 
Trondheims-
regionen 
 
v/Børge 
Beisvåg og 
Svend Hov 
 
Dato: 
02.01.2023 

 
Merknader 

  
 

1. Næringsforeningen i Trondheimsregionen gir følgende innspill: 
 

- Tunnelløsning gjennom Mannfjellet støttes.  
- Det er et ønske om at minimum ett kryss bør være fullverdig, fortrinnsvis sør for Støren.  
- For å sikre fremkommelighet for næringstransport, ivareta trafikksikkerheten og unngå omkjøringer 

via gammel trase, bør det planlegges med to-løps tunnel og 4-felt for denne parsellen av ny E6.  
- Det må ses på løsninger for at overskuddsmasser kan brukes for å skape areal av verdi for 

samfunnet, eksempelvis synergier i forbindelse med FV 30 om prosjektet igangsettes, eller til bruk for 
å skape næringsareal.  

- Det bør ses nærmere på behov for avbøtende tiltak som følge av valgt løsning. Dette gjelder spesielt 
trafikale forhold gjennom Støren, og til og fra FV 30 da det ikke planlegges for fullverdig kryss i begge 
ender av tunnelen. 

 Tas til orientering. Utforming og plassering av kryss vil bli en 
sentral del av reguleringsplanarbeidet. Det samme gjelder 
samfunnsnyttig bruk av overskuddsmasser, og evt. behov for 
avbøtende tiltak. 

14. Ivar 
Presthus 
GBnr. 47/1  
MG 
kommune 
 
Dato: 
03.02.2023 

 
Merknader 

  

1.  Som eier av grunnen på Mansfjellet gnr. 47 bnr. 1 og 2 etterspørres en avklaring av hva som skjer på hans 
eiendommer i framtiden, hvis det blir tunnel igjennom fjellet. Forblir det slik det er i dag, at grunneier kan 
gjøre det han vil på sin grunn hvis det blir tunell?   
Grunneier påpeker at det har vært lagt ut en plan om vindmøller oppå fjellet i framtiden, og kanskje det blir 
noe annen næring der oppe. 

 Dette vil bli avklart nærmere i forbindelse med 
reguleringsplanleggingen. En tunnel gjennom Mannfjellet vil 
ikke gi begrensninger i tiltak ut over sikkerhetssonen for selve 
tunnelen som vil være 20-30 m over tunneltaket. 

15. Mary Ann 
Refseth 
GBnr. 226/17 
 
Dato: 
12.01.2023 

 
Merknader 

  

1. Bekymring knytta til flom/oversvømmelse av eiendom: 
Ny E-6 vil trolig bli bygd opp pga. flomfare fra Gaula. Eiendommen ligger mellom E-6/Gaula og en bekk. 
Bekken er gytebekk for ørret og Melhus kommune har viet stor interesse for forholdene i den. 
 
Kan trolig ikke legges i rør. 
Bekymring er knytta til at min eiendom og de tre eiendommene nord for min på Gylløyen, blir et basseng ved 
høy vannføring/flom i Gaula og bekken. 
 

 Tas til orientering. Disse forholdene vil bli avklart gjennom 
reguleringsplanleggingen. 
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16.Simonsen
-Vogt Wiig 
for  
Sivert 
Nygaard 
 
Gnr. 44 
Bnr. 3,4,8 
  
Dato: 
03.02.2023 

 
Merknader 

  
 

1. Sivert Nygaard er en av de største melkeprodusentene i kommunen med økologisk drift. Nygaards 
eiendommer benyttes i det alt vesentlige i Nygaards landbruksvirksomhet. I gnr. 44 bnr. 3 inngår imidlertid 
også et areal på ca. 20 dekar regulert til næring i gjeldende planer. Arealet ligger langs E6 på Soknesøran 
sør for Prestteigen, og berøres direkte av forslag til kryssplassering for tunnelalternativet gjennom 
Mannfjellet, slik det foreløpig er skissert i plandokumentene. Arealet ligger i det næringsområdet som i 
dokumentet "Lokale virkninger av E6 for Støren" av 18.06.2021, side 46 er omtalt slik:  

"Aktøren på næringsområdet langs E6 på Soknesøran, sør for Prestteigen (se figur 4-2), ønsker å 
utvide sin virksomhet sørover. Dette er stoppet i påvente av avklaring av trasévalg for E6, fordi 
dette arealet berøres av forslag til kryssplassering for skissert tunnelalternativ." 

Fra samme dokument, side 48 hitsettes også:  
"Omlegging av E6 i tunnel gjennom Mannfjellet vil kunne bidra til at arealene langs dagens E6 
kan bli mindre attraktive for næring og service som er direkte knyttet til vei, samtidig som det kan 
gjøre områdene som i dag brukes til idrett, barn og unge og friluft mer attraktive."  

I dokumentet "Silingsrapport for E6 Støren" av 17.11.2021, side 71 inngår Nygaards næringsareal i det 
området som i tabell 25 er evaluert som areal som må grunnerverves. 

 Tas til orientering. 

2. Sivert Nygaard har i sin landbruksvirksomhet flere nydyrkingsprosjekter. I den anledning vil Nygaard i de 
neste årene ha et stort behov for masser. I dokumentet "Planinitiativ" av 12.01.2022, side 7 pkt. 3-1 
"Massehåndtering", legges til grunn en bærekraftig utnyttelse av stein fra tunnel- og anleggsprosjekter som 
tar utgangspunkt i at kortreist stein nyttiggjøres. Det er også beskrevet at foreløpige beregninger viser at det 
på strekningen Korporalsbrua - Liøya vil være et masseoverskudd. I tillegg er det beregnet et stort 
masseoverskudd på strekningen Liøya - Gyllan.  
 
I "Forslag til planprogram" av 16.12.2022 er det på side 29, pkt. 9.8 beskrevet at det i størst mulig grad skal 
legges opp til at masser som ikke kan brukes til veibygging skal benyttes til arrondering av terreng, 
tilbakeføring av jordbruksareal eller andre samfunnsnyttige formål. Det er videre beskrevet at løsningene 
skal tilrettelegge for at massene ikke skal transporteres lengere enn nødvendig og at entreprenøren har 
handlefrihet.  

 Tas til orientering. Bruk av overskuddsmasser vil bli avklart i 
samråd med Melhus og Midtre Gauldal kommune og evt. 
andre aktuelle aktører i området. 

3. Slik tunnelalternativet i dag er beskrevet vil Nygaard måtte avstå det aktuelle næringsarealet. Med denne 
uttalelsen ønsker Nygaard å signalisere at et grunnerverv kan kombineres med en avtale om at Nygaard får 
tilført eventuelle overskuddsmasser, det være seg både steinmasser og matjord. Simonsen-Vogt Wiig vil 
bistå Nygaard under den videre planprosessen. Det bes derfor om at alle utspill fra tiltakshaver i forhold til 
høringsrunder, frister mv. sendes både til Sivert Nygaard direkte og Simonsen-Vogt Wiig.  

 Tas til orientering. Dette avklares som en del av 
grunnervervprosessen i forkant av byggestart. 

17. Mona 
Skjerding-
stad 
 
Dato: 
02.02.2023 

 
Merknader 

  
 

1. Som beboer på Soknesteigen ser jeg store fordeler med at E6 legges i tunnel forbi Støren. Dette 
alternativet vil gi bedre bomiljø og mindre støy her jeg bor. 

 Tas til orientering. 

18. Tensio 
v/ Leif Braa 
 
Dato: 
13.01.2023 

 
Merknader 

  

1. Tensio orienterer om at de har nettanlegg innenfor reguleringsplanens avgrensninger, både av høyspent  
og lavspent jordkabler og luftlinjer (kartskisser oversendt Norconsult tidligere). 
 
Om alternativet med tunell gjennom Mannfjellet velges så vil vi få opplyse om følgende:  

 Tas til orientering. Samarbeid med Tensio vil bli gjennomført i 
forbindelse med reguleringsplanleggingen. 
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Alle uttak på effekter over 1 MW, er Tensio pliktig til å melde oppover i systemet (Statnett), derfor er det 
svært viktig å få inn slike bestillinger tidlig, da det medfører saksbehandling på flere nivå. Dagens nett i 
området Støren er heller ikke dimensjonert for nødvendig kapasitet for tunell. 
 
Tensio håper på å bli holdt orientert om videre utvikling i saken, og derigjennom få være med på  
planlegging/løsning for eventuelle konfliktanlegg, og nyanlegg. Det er derfor svært viktig at Tensio er med så 
tidlig som mulig, da det må avsetter arealer til nødvendig kabling og nettstasjoner.  
 

19. Vegforum 
Trøndelag 
 
Dato: 
24.01.2023 

Merknader   

1.  Trøndelag Vegforum består av organisasjoner med næringsinteresser og regional tilstedeværelse som NLF, 
MEF, NAF, NiT og alle næringsforeningene i fylket (Næringsalliansen i Trøndelag, NAT), ALLSKOG og 
partene i arbeidslivet LO og NHO. Sammen utarbeider vi prioriteringer for viktige veglenker for næringslivet, 
og å skape regional enighet om rekkefølge for utbygging av disse, helhetlig utbygging samt for mer  
ressurser til veg i Norge og Trøndelag. 
 
Nye Veier har gått fra to til ett alternativ, og har nå prioritert å gå videre med  
tunnelalternativet. Vegforum Trøndelag har følgende innspill til planprogrammet:  

- Tunnelløsning gjennom Mannfjellet støttes.  
- Minimum ett kryss bør være fullverdig, fortrinnsvis sør for Støren.  
- Massehåndtering bør koordineres med fylkeskommunen, og det må ses på løsninger for at 

overskuddsmasser kan brukes for å skape areal av verdi for samfunnet. Det kan sees på synergier i 
forbindelse med FV 30 om prosjektet igangsettes.  

- Vegforum Trøndelag mener tilstrekkelig kapasitet for framføring av gods, varer og tjenester i et 
langsiktig perspektiv må være de avgjørende faktorene for standardvalg for E6. Tilstrekkelig kapasitet 
sikres best ved to-løps tunnel og utbygging av 4-felt veg. 

- Helhetlig utbygging med enhetlig standard over lengre strekninger slik det er ønsket av Nye Veier 
støttes. 
 

Det vises forøvrig til Vegforum Trøndelags strategi som er vedlagt uttalelsen. 
 

 Tas til orientering.  

21. Arild Inge 
Wollan  
 
GBnr. 227/6 
 
Dato: 
31.12.2022 

 
Merknader 

  
 

1. I 2015 ble Statens vegvesen ferdig med ny vei med midtdeler forbi grunneiers eiendom. Det ble da tatt mye 
av hans tomt. Da veien ikke kan legges lenger ut pga. Gaula sitt elveleie, forsvinner det meste av hans tomt 
pga. 4 felts motorvei forbi hans eiendom. Eiendommen ble kjøpt på 1990-tallet, pga. at den var på 7,5 mål og 
at den ligger for seg selv. Grunneier har bygd et verksted på 100 m² og driver med litt forskjellig, og trenger 
derfor plassen. Nå når vegen kommer så mister han mye av tomten, som var grunnen til at han kjøpte 
eiendommen.  
 
Som dere ser av adressen er dette siste bolighus før det gamle gartneriet, der det er planlagt kryss. Den nye 
veien kommer så nære huset, at det senker verdien på eiendommen og livskvaliteten med å bo der. Støy fra 
trafikken økte betraktelig i 2015 når den nye veien kom, og den kommer til å øke enda mer med den nye 
planen. En kan nesten ikke sitte ut lenger uten å bli plaget av støy, og man kan ikke ha vindu åpent om 
natten pga. veien som kom i 2015. Dette kommer til å bli enda verre med den nye planen. 
 
Jeg skjønner at det her tar tid før en evt. oppstart. Nå har grunneier brukt 30 år på å ordne denne 
tomten, og hvis denne tomten evt. hadde blitt kjøpt opp, slipper å bruke pensjonist tilværelsen til å bygge seg 
et nytt hjem. Alt blir så uforutsigbart og usikkert, med tanke på restaurering og vedlikehold av eiendommen. 
Det hadde vært greit å slippe å gå i uvissheten i 10-15 år, tiden går fort. Og kjøpe en stor eiendom, og å få 
en reduksjon på 50-70% øker ikke livskvaliteten eller gleden av tomten. Har forståelse for at det er mange 
hensyn å ta vare på, men grunneier ønsker å få en avklaring før han blir pensjonist. 

 Tas til orientering. Vi har forståelse for at en uavklart situasjon 
mht planer for ny E6 er krevende for flere grunneiere på 
strekningen. Det er imidlertid foreløpig uavklart når utbygging 
av denne strekningen kan starte opp. En nærmere avklaring av 
dette kan komme i forbindelse med sluttbehandling av 
Nasjonal transportplan i Stortinget våren 2024. 
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22. Pretor 
Advokat 
Dato: 
03.02.23 

 Firmaet bistår Støren Eiendom DA, grunneier av gnr. 2000 bnr. 1 i Midtre Gauldal kommune. Eiendommen 
gnr. 2000 bnr. 1 er ca. 3,75 dekar, og består av tunnellpåhogg, samt noe bebyggelse og vegkropp. Hele 
eiendommen ligger innenfor den varslede planavgrensningen. Norconsult engasjerte i 2022 Terratec til å 
skanne og georefere fjellanlegget. Forslagsstiller har på denne bakgrunn gode datakilder til å vurdere 
hvordan framtidig veianlegg vil påvirkeanlegget. Det bes om at disse rapportene tas med i den videre 
planleggingen. 
 
Slik vi forstår nærværende prosess er det ikke lenger planer om å gjennomføre denne 
reguleringsplanen, og vi ber derfor om at opphevelse av reguleringsplan 2015012 gjennomføres 
parallelt med behandlingen av ny reguleringsplan. 
 
Det er et krav i pbl. § 4-1 at planprogrammet skal gjøre rede for opplegget for medvirkning. Jeg 
kan ikke se at dette kravet er oppfylt, da det kun er henvist til at framtidig informasjon vil bli lagt 
ut på hjemmesiden til Nye Veier. Vi er ikke tilfreds med informasjonen som er gitt rundt 
medvirkning, og ber på denne bakgrunn om at opplegget for medvirkning konkretiseres i 
planprogrammet. 
 
Det bes om at gårdregistrering utvides til også å gjelde annen bebyggelse, herunder min klients 
tunnelanlegg. Dette anlegget ligger tett inntil dagens E6 på vestsiden av Gaula, og går som en kile 
på tvers av planlagt planavgrensning. 
 
Det bes om at forslagsstiller tar kontakt med for å finne et nytt møtetidspunkt, så 
snart det foreligger tilstrekkelig data for framtidig trasé. 
 
 

 Oppheving av vedtatt reguleringsplan vil bli gjort samtidig som 
at ny reguleringsplan blir vedtatt. Framdriften for dette er 
uavklart. 
 
Opplegg for medvirkning vil bli detaljert i forbindelse med 
oppstart av reguleringsplanarbeidet. 
 
Registrering av tunnelanlegg vil bli utført i forbindelse med 
gårdsregistrering. 
 
Det vil bli tatt kontakt i reguleringsplanfasen når trasé forbi 
eiendommen blir mer konkretisert. 
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